
کاهش ۱۲ درصدی 
قیمت ۱۰ قلم کالا 

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری خراسان رضوی 
گفت: بررســی قیمت ها در خصوص ۵۱  قلم کالا نشان 
می دهد قیمت ۱۰ قلم کالا در استان به میزان ۱۲.۷ درصد 
کاهش یافته اســت.به گزارش صبح امروز، علی رسولیان 
افزود: گوشت قرمز، شــن و ماسه، برنج پاکستانی، برخی 
انواع میوه و تره بار از جمله اقلامی هستند که قیمت آن ها 
در بازه زمانی هشــتم آذر ماه تا هشتم دی ماه سال جاری 
کاهش یافته اســت. وی ادامه داد: همچنین پایش قیمتی 
در بازه زمانی مذکور نشان می دهد که قیمت ۲۰ قلم کالا 

بدون تغییر بوده و...

سهام شرکت توسعه 
پدیده شاندیز 

ارزش گذاری شد

نزول هرم سنی
 اعتیاد 

ملی پوش خراسانی والیبال:

خستگی برای ما 
بی معنی است
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13 دقیقه باور نکردنی
هدف آمریکا از حمله به مقر 

نیرو های کتائب حزب الله در مرز 
عراق و سوریه چیست؟ 
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معاون امور اجتماعی و پیشــگیری از وقوع جرم دادســتان خراسان رضوی در خصوص 
تعامل با گروه های سیاسی در ایام انتخابات، گفت: تمام کار ما تعامل است، منتها تعامل 

باید عقلایی و منطقی باشد.
به گزارش ایسنا، ســید امیر مرتضوی اظهار کرد: در روز انتخابات گشت های میدانی را 
فعال خواهیم کرد که سرکشــی از حوزه های اخذ رأی و حوزه های پیرامونی آن را انجام 

دهند.
وی با تاکید بر اینکه دیده بانان مردمی نیز اگر گزارشــی بدهند، ما پیگیری خواهیم کرد، 

ادامه داد: با گروه های سیاســی، افراد و شــخصیت های سیاسی، داوطلبان و ... جلساتی 
برای توجیه آنها برگزار خواهیم کرد.

مرتضوی در خصوص تعامل با گروه های سیاســی در ایام انتخابات، بیان کرد: تمام کار 
ما تعامل است، اما تعامل باید عقلایی و منطقی باشد. ما باید تعاملی داشته باشیم که به 

خود قانون ضربه ای نزند و قانون را مخدوش نکند.
وی عنــوان کرد: تعاملی خوب اســت کــه عقلایی، منطقی و هدف مند باشــد و انجام 
ماموریت های ما را تسریع کند. اگر به این صورت باشد، ما این تعامل را برقرار می کنیم.

معاون دادستانی 
خراسان رضوی مطرح کرد

تعامل با تمام گروه های 
سیاسی منتها عقلانی

آینده هژمونی دنیا در حال تغییر 
عضو هیات رئیســه مجلس با بیان اینکه رزمایش مشــترک دریایی ایران، روسیه و 
چیــن طلیعه تغییر آینده هژمونی دنیا بود، گفت: دوران یکجانبه گرایی تمام شــده و 
قطب های جدید در حال شــکل گیری هستند.سیدامیرحســین قاضی زاده هاشمی با 
اشــاره به برگزاری رزمایش مشترک دریایی ایران، چین و روسیه با عنوان »کمربند 
امنیت دریایی«، گفت: آمریکایی ها از این رزمایش وحشت کردند زیرا دوران یکجانبه 
گرایی آنها تمام شده است. احتمال می رود که در آینده نزدیک کشورهای دیگر مانند 
ترکیه و هند به تدریج به ائتلاف ایران، روسیه و چین بپیوندند.نماینده مردم مشهد و 
کلات در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: این رزمایش نشان دهنده ایجاد یک 
جبهه جدید جهانی است، به نظر از زمانی که آمریکایی ها شروع به مداخله در سوریه 
و یمن کردند سایر قدرت های جهانی متوجه شدند اگر مقابل متالیزم کُشنده آمریکا 
نایســتند دچار مشکل می شــوند.وی افزود: تکثیر گروه های تکفیری داخل روسیه و 
چین ثمره مداخلات آمریکایی ها بود، این وضعیت مشــکلاتی را برای روسیه و چین 
به وجود آورد اما به نظر می رســد که آینده هژمونی دنیا در حال تغییر اســت و این 
رزمایش مشــترک طلیعه آن بود.عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی، معتقد 
اســت: در حال ایجاد یک جهان جدید هستیم، بعد از فروپاشی روسیه و تک قطبی 

شدن جهان به نظر می رسد قطب هایی جدید در حال شکل گیری هستند.

انحصار در واردات چادر قیمت را 
افزایش می دهد

عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس ا بیان اینکه وزارت صمت می تواند با تامین 
تسهیلاتِ واحدهای تولیدی، میزان تولید چادر مشکی را افزایش دهد، گفت: می توان 
با واردات تکنولوژی های به روز، نیاز داخل را رفع کرد.حمید گرمابی عضو کمیسیون 
صنایع و معادن مجلس شــورای اسلامی درباره مشکلات واحدهای تولیدکننده چادر 
مشکی، گفت: در گذشته تعداد واحدهای تولیدکننده چادر مشکی کم بود که در حال 
حاضــر این واحدها افزایش یافته اما این واحدها به دلیل برخی مشــکلات غیرفعال 
شــدند یا با تمام ظرفیت خود فعالیت نمی کنند در نتیجه باید به دنبال رفع مشکلات 
این واحدهای تولیدی بود.نماینده مردم فیروزه و نیشابور در مجلس شورای اسلامی 
درباره برخی شــائبه ها مبنی بر اینکه واردات چادر مشکی در انحصار تعداد محدودی 
است، افزود: در صورت وجود انحصار، سوءاستفاده های بسیاری در این زمینه رخ می 
دهد به گونه ای که واردکنندگان قیمت چادر را به میزان دلخواه افزایش می دهند.

وی اظهار کرد: هرچند یکی از مشکلات واحدهای تولیدی کمبود مواد اولیه است اما 
باید به این نکته نیز توجه شــود از آنجایی که واردات پارچه چادر، منعی ندارد قطعا 
می توان مواد اولیه و نخ مودرنیاز تولید چادر را نیز به راحتی از کشورهایی مانند هند، 
چین و ترکیه وارد کرد.این نماینده مردم در مجلس دهم با بیان اینکه وزارت صمت 
می تواند با تامین تســهیلات واحدهای تولیدی میزان تولید چادر مشــکی را افزایش 

دهد، اضافه کرد: می توان با واردات تکنولوژی های به روز، نیاز داخل را رفع کرد.

چیست؟سوریهوعراقمرزدراللهحزبکتائبهاینیرومقربهحملهازآمریکاهدف

منطقهدرتنشتصاعد
حمله روز یکشنبه آمریکا 
به مواضع حشدالشعبی 
در غرب عراق و شرق 
واکنش های  ســوریه، 
محیــط  در  بســیاری 
سیاســی و امنیتی عراق 
در پی داشــت و به نظر 
می رســد، آغازی بر دور 
جدیدی از تنش ها در این 
کشور باشد. روز یکشنبه 
ایالات متحده اعلام کرد 
چند مقر نیرو هــای کتائب حزب الله در مرز 
عراق و سوریه را هدف قرار داده است. گروه 
»کتائب حــزب الله« به نوعی زیر مجموعه 
حشدالشعبی به شمار می آید. براساس آخرین 
گزارش هــا در حمله نیرو هــای آمریکایی 
تعدادی از نیرو های حشد الشعبی جان خود 
را از دست دادند و تعدادی دیگر نیز زخمی 
شــدند. بنابر اعلام و ادعــای وزارت دفاع 
آمریکا مراکز مورد حمله شــامل زاغه های 
مهمات و مراکز نظارت و فرماندهی می شود 
که حشد الشــعبی برای حمله به نیرو های 
ائتلاف از آن ها اســتفاده می کرده است. با 
آنکه منابع خبری نخست از انجام این حمله 
به وسیله پهپاد ها خبر داده اند، اما خبرگزاری 
رویترز به نقل از یک مقــام آمریکایی که 
خواست نامش فاش نشود اعلام کرد که این 
حملات به وسیله هواپیما های اف15 صورت 
گرفته اســت. جاناتان هافمن، ســخنگوی 
وزارت دفاع آمریکا اعلام کرد نیرو های این 
کشور »حملات دفاعی دقیقی« را علیه پنج 
مقر نیرو های »کتائب حزب الله« که به گفته 
ایران«  وی »شــبه نظامیان تحت حمایت 
هســتند انجام داده اند. بنابر اعلام پنتاگون 
سه نقطه از مراکز مورد حمله در عراق و دو 
مقر دیگر در سوریه واقع شده است. ایالات 
متحده آمریکا مدعی است که کتائب حزب 

الله مســئول پرتاب حدود 30 راکت در روز 
جمعه به سوی اردوگاه نظامیان این کشور 
در نزدیکــی کرکوک اســت. حمله ای که 
در آن یک پیمانکار آمریکایی کشــته شد. 
براساس اعلام حشد شعبی در این حملات 
25 نفر به شــهادت رسیده اند و بیش از 50 
نفر زخمی شده اند که احتمال افزایش تعداد 
شهدا وجود دارد. پس از این حملات مقامات 
عراقی اعلام کردند شــامگاه یکشنبه چهار 
راکت کاتیوشا به نزدیکی »پایگاه تاجی« در 
نزدیکی بغداد، که پناهگاه سربازان آمریکایی 
نیز هســت، اصابت کرده است. بنابر اعلام 
مقامات عراقی در جریان این حمله کســی 
کشته یا زخمی نشده است. پایگاه تاجی که 
در شمال بغداد واقع شده یکی از بزرگترین 
پایگاه های نظامی عراق اســت که شماری 
از نیرو های آمریکایــی را نیز در خود جای 
داده اســت. در ماه ژوئیه و همزمان با اوج 
گرفتن تنش میان ایران و ایالات متحده نیز 
ســه راکت به نزدیکی پایگاه تاجی اصابت 
کرد که تلفاتی در بر نداشت. ناظران سیاسی 
معتقدند حملات اخیر می تواند آغاز دور تازه 
تنش ها میان ایران و آمریکا در داخل عراق 
باشد. تنش هایی که از فشار های سیاسی و 
اقتصادی به درگیری نظامی مستقیم رسیده 
است. نیرو های حشد الشــعبی در عراق با 
وجود اینکه نیرویی ملی به حساب می آیند، 
اما تحت حمایت و آموزش ایران قرار دارند.

مقام های ارشــد دولت و مشــاوران امنیتی 
دونالد ترامپ، روز یکشــنبه هشتم دی ماه، 
رئیس جمهوری آمریکا را در استراحتگاهش 
در فلوریدا، از روند وقایع مطلع کردند. پس 
از اطلاع رســانی به ترامپ، مایک پومپئو، 
وزیر خارجه، مارک اســپر، وزیــر دفاع، و 
مارک میلی، رئیس ستاد مشترک ارتش، در 
جمع خبرنگاران حاضر شدند تا توضیحاتی 
ارائه کنند. پومپئو مدعی شــد: »ما در قبال 

اقدامات جمهوری اســلامی ایران که جان 
مردان و زنان آمریکایــی را با خطر روبه رو 

می کند، بی تفاوت نخواهیم ماند«.
اســپر هم اعــلام کرد حمــلات در عراق 
»موفــق« بودنــد، ولی بــه ترامپ اطلاع 
داده شــده که در صورت لزوم ممکن است 
اقدامات نظامی بیشــتری انجام دهند. وزیر 
دفاع ایالات متحده گفت: »ما با او در مورد 
گزینه های دیگری که در دســترس است 
گفتگــو کردیم«. او در مــورد گزینه های 
دیگــر توضیحی نداده اســت. او ادامه داد: 
»می خواهم این را هم بیافزایم که ما برای 
دفاع از خود و جلوگیری از رفتار های ســوء 
از طرف شــبه نظامیان یا از طرف ایران، در 
صورت لزوم اقدامات بیشتری را پی خواهیم 

گرفت«.
اما از ســوی دیگر حشــد شعبی هم اعلام 
کرده اســت که بــه این حملات پاســخ 
خواهد داد. ابومهــدی مهندس معاون این 
گروه همان شــب اعلام کرد: »خون شهدا 
و مجروحیــن هدر نخواهد رفت و نیرو های 
آمریکایی در عراق پاســخ شدیدی دریافت 
خواهند کرد.«دولت عراق نیز اعتراض شدید 
خود را به این اقدام آمریکا اعلام کرده است. 
بنا به گفته ســخنگوی عادل عبدالمهدی؛ 
نخست وزیر عراق به وزیر دفاع آمریکا پیام 
داده که با حمله به مواضع الحشــد الشعبی 
شدیدا مخالف بوده است. عبدالمهدی تاکید 
کرد: »بمباران مواضع حشد الشعبی تنشی 
خطرناک است که امنیت عراق و منطقه را 

تهدید می کند.«
تلویزیــون عــراق هــم اعلام کــرد که 
عبدالمهدی دســتور داده است که نشست 
فوق العــاده کابینه امنیت ملــی عراق به 
منظور اتخاذ تدابیر لازم مربوط به حفاظت 
از عراقی هــا و حفظ عــراق و حاکمیت آن 
برگزار شود. حوادث یکشنبه شب در عراق 

واکنش های بین المللی هم داشــته است. 
رژیم صهیونیستی و بحرین از حمله آمریکا 
اســتقبال کرده اند. انصارالله یمن و حزب 
الله لبنــان این حمله را محکــوم کرده اند. 
ســخنگوی وزارت خارجه ایران نیز اعلام 
کرد: »تجاوز نیرو های آمریکا به خاک عراق 
و حمله به مواضع نیرو های حشــد الشعبی 
مصداق بارز تروریســم و به شدت محکوم 

است.«
با این حــال به نظر می رســد باید منتظر 
واکنش جدی تــر ایران به این حملات بود. 
تجربه نشــان داده است که ایران حملات 

مشابه را بدون پاسخ نگذاشته است.
در حال حاضرآمریکایی ها توقع ندارند که به 
آن ها حمله شود. این جنگ مستقیم است و 
دیگر یک نبرد نیابتی نیســت. آمریکایی ها 
شمشــیر را از رو بسته و قصدشان هم این 
اســت که فشار ها به ایران را افزایش دهند. 
آنها پس از فشــار های اقتصادی و سیاسی 
حالا وارد فاز نظامی شده اند. طبیعی است 
که این می تواند موازنــه را در عراق بر هم 
بزند. آمریــکا می خواهد موقعیت خود را در 
عــراق تثبیت و موقعیت ایــران را تضعیف 
نماید. تصور آمریکایی ها این است که باتوجه 
به اتفاقات آبان ماه و فشار های اقتصادی به 
ایران و از طــرف دیگر بحران های لبنان و 
عراق، ایران در شرایطی قرار ندارد که بتواند 

پاسخ متناســب به حملات بدهد. البته این 
برداشت آمریکایی هاست. شاید هم آمریکا 
تصور می کند ایران دســت به عمل متقابل 
می زند و بهانه ای می شــود بــرای اقدامات 

بیشتر علیه ایران.
ادعای آمریکا مبنی بر این که این حملات 
دفاع از خود بوده است هم در نوع خود جالب 
اســت. در دنیای امروز هر کس حمله کند 
مدعی می شود که در حال دفاع است. صدام 
حســین هم وقتی به ایران حمله کرد گفت 
من قصد دفاع داشــتم. این ادعا ها همیشه 
وجود دارد. اقدام آمریکا را نمی توان دفاعی 
دانست، از نظر سیاسی و نظامی آمریکا حمله 
کرده اســت. در حال حاضراحتمال تصاعد 
بحران وجود دارد. بســتگی به این دارد که 
آمریکا خط قرمز خود را کجا می داند. ممکن 
اســت تا خط قرمز خود از تواناهی هایش 
استفاده کند. آن ها گزینه های زیادی برای 
اقدام دارند. اما درجه ای از آسیب پذیری هم 
برای خود تعریــف کرده اند که در عملکرد 
بعدی مشخص خواهد شد. با اینکه ممکن 
است تنش بالا بگیرد اما به درگیری شدید 
نمی انجامــد چرا که احتمــالا دولت عراق 
میانجیگــری می کند و ماجــرا فیصله پیدا 
خواهد کرد. دولت عراق در شرایط مناسبی 
نیســت و اوضاع داخلی این کشــور باعث 

می شود به دنبال کاهش تنش باشد.
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سرپرست شــرکت های گروه پدیده شــاندیز گفت: هر 
سهم شرکت توسعه بین المللی صنعت گردشگری پدیده 
شاندیز  ۱۲۸ هزارر ریال ارزش گذاری شد که نشان می 
دهد سهم مالکیت سهامداران ارزش قابل توجهی یافته 

است. 
به گــزارش ایرنا علی کریمی قدوســی  افزود: به ثروت 
مجموعه ســهامداران در قالب افزایش ارزش سهامشان 

۳۰ هزار میلیارد ریال افزوده شده است.
وی ادامــه داد: در حال حاضر بیش از ۷۸ درصد ســهام 
شرکت توسعه پدیده شاندیز در اختیار مردم است و کمتر 

از ۲۲ درصد سهام متعلق به بانک صادرات و ملل است.
سرپرست شــرکت های گروه پدیده شاندیز گفت: طبق 
اعلام و اطلاع رســانی قبلی انجام شــده بنا بود امروز با 
توجه ایجاد نماد پدیده در فرابورس، مجمع عمومی این 
شرکت با حضور ســهام داران برگزار شود اما از مجموع 
ســهامداران مردمی این شــرکت، حــدود ۶.۵ درصد 
امــروز حضور یافتند که به دلیل به حد نصاب نرســیدن 
ســهامداران حاضر، برگزاری مجمع به دور دوم کشیده 
شد.کریمی قدوســی افزود: طبق ماده ۸۷ قانون تجارت 
در مجمع عمومی عادی حضور دارندگان حداقل بیش از 

نصف سهامی که حق رای دارند ضروری است و اگر در 
اولین دعوت، حد نصاب مذکور حاصل نشد مجمع برای 
بار دوم و با حضور هر تعداد از سهامداران برگزار خواهد 
شد بنابر این اگرچه بیش از دو هزار نفر از سهامداران در 
جلســه مجمع عمومی شرکت داشتند اما به دلیل به حد 

نصاب نرسیدن، جلسه رسمیت نیافت.
وی ادامه داد: دومین مجمع عمومی شــرکت پدیده در 
آینده نزدیک برنامه ریزی و برگزار می شــود و اگرچه در 
حاشــیه مجمع نخست که رســمیت پیدا نکرد به اکثر 
سوالات و ابهامات سهامداران حاضر پاسخ گفته شد اما 

بــه زودی تاریخ برگزاری دومین مجمع، اطلاع رســانی 
خواهد شد.سرپرســت شــرکت های گروه پدیده شاندیز 
گفت: به ســهامدارانی که در محل حاضر بودند گزارش 
کاملی در خصوص روند انجام کار در شرکت و اقدامات 

انجام شده و نیز جریان تهاتر بدهی ها ارائه شد.

معاون گردشگری اداره کل میراث 
صنایع  و  گردشــگری  فرهنگی، 
دســتی استان خراســان رضوی 
مهد هتل  مقدس  گفت: مشــهد 
داری در کشــور اســت و ما از این 

جهت به خود می بالیم . 
همایــش  در  بیدخــوری  یوســف 
دانشــجویی کــه عصــر دیــروز با 
موضــوع« اهمیت کیفیــت خدمات 
هتل دادی در افزایش رضایت مندی 
میهمان با تاکید بر تجهیزات و نیروی انسانی« در محل 
هتل پردیسان مشهد برگزارشد، افزود: در دنیا هتل ها را 
با عناوین مختلفی ارزیابی می کنند، عنوانی که در کشور 
ما ارائه می شود ستاره است و انتظار می رود هر هتل  در 

هر درجه ای که هست استانداردها را رعایت نماید.  
وی بیــان کرد:کیفیت خدمات یــک هتل و یک پایگاه 
اقامتی تنها به یک مورد خاص بســتگی ندارد بلکه یک 
هتل باید از منظر مختلف مورد بررســی و ارزیابی قرلر 

گیــرد. بیدخوری تصریح کرد: یکــی از مباحث مهم در 
حوزه هتل داری ارائه  خدمات و اســتادارد های خدمات 
اســت ، البته سقف خدمات هیچ وقت مشخص نیست و 
هیچ گاه نمی توانیم تشــخیص دهیم که سقف خدمات 
کجاست ، زیرا هر روز تکنولوژی های جدیدی به وجود 
می آیند. احمد دیناری معاون ســرمایه گزاری و تامین 

منابع اداره کل میراث فرهنگی ، گردشــگری و صنایع 
دستی استان خراســان رضوی گفت: امروزه گردشگری 
یک شــغل نیست بلکه نوعی خدمات است ، در برخی از 
کشــورها از طریق حوزه گردشگری اقتصاد بسیار خوبی  
را در کشور خود به وجود آورده اند. وی تبیین کرد: توجه 
به گردشــگری در دنیا مســئله با اهمیتی است، اقتصاد 

گردشگری در کشــورهایی اتفاق می افتد که که جاذبه 
های گردشکری و تاریخی ، طبیعی و مکان های تجاری 
دارند.  وی افزود: از زمانه گذشته یکی از مکان هایی که 
باید مورد توجه گردشــگران قرار بگیرد هتل ها، مهمان 
پذیر ها و مســافر خانه ها می باشند. دیناری خاطر نشان 
کرد: امروزه هتل ها به عنوان مســیر هدایت گردشگری 
از اهمیــت ویژه ای برخوردارهســتند، یکی از ملزومات 
مهم کیفیت در هتل نیروی انسانی است، اگر یک هتل 
بیشترین امکانات را داشته باشد اما نیروی انسانی خوبی 
نداشــته باشــد هرگز موفق نخواهد بود.  دیناری ابراز 
کرد:روابط انسانی خوب با میهمان بسیار مهم است واین 
امر نیاز به آمــوزش دارد، و قطعا درگزینش نیرو باید از 
افراد آموزش دیده اســتفاده گــردد. وی تصریح کرد: با 
توجه به نقش مهم هتل در رضایت مندی گردشــگران 
نیروی انسانی خوب بسیار نقش مهمی دارد و باید مورد 
توجــه قرار گیرد. وهتل هایی که نیاز به نیروی انســانی 
دارند قطعا باید از دانش آموختگان دانشــگاه های علمی 

و کاربردی استفاده نمایند.

سهام شرکت توسعه پدیده شاندیز ارزش گذاری شد

 مشهد مهد هتل داری کشوراست 

ایجاد 165 فعالیت اقتصادی در 
روستاهای استان

 دبیر نهاد مردمی اقتصاد مقاومتی خراسان رضوی گفت: در اجرای طرح مثلث توسعه 
اقتصادی – فرهنگی تاکنون 1۶5 کسب و کار خرد یا فعالیت اقتصادی در روستاهای 
این اســتان ایجاد و در ســامانه رصد عملکرد معین های اقتصادی ثبت و مورد تایید 

فرماندار و گروه کارشناسی این نهاد قرار گرفته است. 
علی اکبر لبافی افزدود:  پیش بینی اشــتغالزایی کســب و کارهای خرد در خراسان 
رضوی 2 هزار و ۶08 فرصت شــغلی است که از این تعداد 82۴ فرصت محقق شده 
اســت.وی ادامه داد: 1۴2 معین اقتصاد مقاومتی خراســان رضوی در راستای طرح 
مثلث توسعه اقتصادی و فرهنگی شــکل گرفت که از این میزان سه درصد مربوط 
به بخش موسســات عمومی و غیردولتی، ۹5 درصد مربوط به بخش خصوصی و 2 

درصد مربوط به بخش دولتی است.
لبافــی وظایف معین هــای اقتصادی را مطالعه و جمــع آوری اطلاعات اقتصادی و 
فرهنگی کامل منطقه و تهیه الگوی پیشرفت، توانمندسازی و تعریف پروژه و ایجاد 
صندوق های خرد در روســتاها، اعتمادســازی و آموزش، عملیاتــی کردن و اجرای 
پروژه ها، پایش و نظارت و پایدارســازی، برنامه ریزی و ایجاد شــبکه های ارتباطی 

تجزیه و تحلیل اطلاعات جمع آوری شده برشمرد.
دبیر نهاد مردمی اقتصاد مقاومتی خراســان رضوی گفت: معین های اقتصادی، تمام 
شهرســتان های استان به جز »باخرز« را زیرپوشــش قرار داده اند و گستره پوشش 
آنها به حدی اســت که در برخی شهرســتان ها مانند »مه ولات« به ازای هر روستا 
یک معین اقتصادی فعالیت دارد. ۹۶ درصد روســتاهای این استان در صورت اجرای 
مندرجــات تفاهمنامه ها و نظارت فرمانداران، زیرپوشــش معین های اقتصادی قرار 

می گیرند.
اجرای 624 پروژه در 26 شهرستان

لبافی ادامه داد: براســاس آخرین اطلاعات، ۶2۴ پروژه کسب و کار خرد توسط ۴۹ 
معین اقتصادی در 2۶ شهرســتان در ســامانه عملکرد معین های اقتصادی این نهاد 
ثبت شــده اســت. از این تعداد پروژه کسب و کار، 1۶5 فعالیت اقتصادی یا کسب و 
کار توســط گروه کارشناســی نهاد مردمی اقتصاد مقاومتی تایید شده، ۹۶ کسب و 
کار توســط فرمانداران تایید شــده اما هنوز به تایید کارشناسان نهاد مردمی اقتصاد 
مقاومتی نرسیده، ۶۶ کسب و کار هنوز توسط فرمانداران بررسی نشده و 2۹۷ کسب 

و کار به دلیل نواقص موجود به معین های اقتصادی برگشت داده شده است.
وی افزود: از مجموع ۶2۴ کســب و کار ثبت شــده در سامانه، 25 درصد در بخش 
صنعت، 3۹ درصد در بخش کشــاورزی و دامداری و دامپروری، 11 درصد در بخش 
گردشــگری و صنایع دســتی، 1۶ درصــد در بخش خدمات و مابقی نیز در ســایر 
بخشهاست. حجم سرمایه گذاری پیش بینی شده در ۶2۴ طرح یا کسب و کار خرد و 

متوسط، حدود 3۷8 میلیارد تومان است.
دبیر نهاد مردمی اقتصاد مقاومتی تصریح کرد: براســاس ارزیابی های انجام گرفته، 
شهرستان های درگز، رشتخوار، سبزوار، طرقبه شاندیز و تربت حیدریه، پنج شهرستان 
برتر از نظر عملکرد در طرح مثلث توســعه اقتصادی- فرهنگی بوده اند و شهرستان 

چناران هم در این رده بندی پایین ترین رتبه را دارد.

استفاده از تمام ظرفیت ها در جهت 
رشد اقتصادی صنعتگران
مدیرعامل شــرکت شــهرک های صنعتی اســتان 
خراســان رضوی گفت: برای در اختیــار قراردادن 
شــرایط مناســب برای صاحبان صنعت و سرمایه 
گذاران صنعتــی و ضرورت رونق تولید بیشــتر در 

اســتان از تمام ظرفیت ها اســتفاده کردیم تا رشــد 
اقتصادی صنعتگــران در شــهرک ها و نواحی صنعتی 

افزایش یابد لذا توسعه شهرک ها و نواحی صنعتی را به عنوان 
یکی از الزامات مهم انجام می دهیم.به گزارش صبح امروز، مسعود مهدی زاده مقدم 
در نشست مشترک کمیســیون های صنعت و کشاورزی و آب که در اتاق بازرگانی، 
صنایع، معادن و کشاورزی اســتان برگزار شد، اظهار کرد: وجود ۴۹ شهرک و ناحیه 
صنعتی مصوب و۴0 شــهرک قابل واگذاری و که بــه لحاظ تعافزون بر 2۶00 واحد 
صنعتی در اســتان که به لحاظ تعداد ۴۶ درصد صنایع و از لحاظ ســرمایه گذاری 2۴ 
درصد و نیز به لحاظ اشــتغال 3۹ درصد را در خود جای داده و جامعه هدفی اســت 
که باید همواره از تمام ظرفیت های هم صنعتی و هم کشــاورزی برای آنها استفاده 
شــود زیرا اشــتراکات فراوانی میان این دو حوزه بوده و در بســیاری از موارد مکمل 
هم هســتند.وی با بیان اینکه نگاه اقتصادی استاندار و توجه به حوزه صنعت، باعث 
ســرعت اجرای طرح های صنعتی واحدهای تولیدی شده، افزود: واحدهای تولیدی و 
سرمایه گذاران صنعتی براســاس ظرفیتهای تولیدی در بخش های مختلف اقتصادی 
طرح های خوبی را انجام داده اند و این روند با حمایت های همه جانبه ارکان استان به 

ویژه استاندار، دستگاه قضایی و نمایندگان مجلس و سایر ارکان ادامه دارد.
 مهدی زاده مقدم با اشــاره به خدمات حوزه نرم افزاری این شرکت برای واحدهای 
صنعتــی، ادامــه داد: صنایع می توانند با اســتفاده از خدمات حــوزه صنایع کوچک 
این شــرکت در زمینه های مختلف مانند صادرات از طریق شــرکت های EMC و 
کنسرســیوم های فروش، ایجاد شــرکت های خرید در قالب شــرکت های تعاونی، 
تأمین مواد اولیه واحدها، ارتباط با دانشــگاه و اســتفاده از ظرفیت استادان و نخبگان 
دانشگاهی و صنعتی بهره ببرند و همچنین کلینیک کسب و کار برای کمک و مشاوره 
به واحدهای تولیدی از بدو تأســیس آنها به واحدهای صنعتی کمک می کنند و نیز 
آموزش های هدف دار و ظرفیت ســازي براي اشتغال در واحدهاي کوچک و متوسط 
به صورت برنامه ریزی شــده انجام می شود.مهدی زاده مقدم با اشاره به اقداماتی که 
در کلینیک کسب و کار استان برای واحدهای تولیدی انجام شده، گفت: تاکنون بالغ 
بــر 800 واحد صنعتی مورد پایش و عارضه یابی اولیه قرار گرفتند و حدود 500 واحد 
مورد بررسی کارشناسی قرار گرفتند و راهنمایی و ارجاعات لازم جهت رفع مشکلات 
آنها صورت گرفته است.رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 
درخصوص سهم آب در شهرک ها و نواحی صنعتی، افزود: در حال حاضر سهم حوزه 
صنعت 8/1 درصد از آب اســتان بوده که به ازای هر لیتر آب 8۶ نفر در شــهرک ها 
اشتغال ایجاد کردیم که میانگین کشوری 53 نفر است و این نشان می دهد که چگونه 
به صورت بهینه از منابع اســتفاده می کنیــم.وی در خصوص ضرورت و حفظ محیط 
زیســت در شهرک ها و نواحی صنعتی اشــاراتی کرد و گفت: نگاه ما در شهرک ها و 
نواحی صنعتی یک نگاه زیست محیطی بوده و اهمیت ویژه ای به حفظ و ارتقاء محیط 
زیســت می دهیم و هم اکنون 8 تصفیه خانه متمرکز در شــهرک ها و نواحی صنعتی 
استان با ظرفیت تصفیه 1۴ هزار مترمکعب فاضلاب در شبانه روز مستقر بوده که ۷۶ 
درصد از واحدهای صنعتی در شــهرک ها و نواحی صنعتی تحت پوشش هستند که با 
طرح های توسعه که در حوزه تصفیه خانه ها برنامه ریزی شده، ظرفیت شبکه تصفیه 
فاضلاب در شهرک ها و نواحی صنعتی استان در آینده به 23 هزار مترمکعب در شبانه 
روز می رســد.وی در پایان گفت: حمایت از تولید از رویکردهای اصلی ما در مســیر 
تحقق اهداف اقتصادی به خصوص اقتصاد مقاومتی بوده و ازاین رو واحدهای صنعتی 
و تولیدی با حمایت هایی مختلف مانند تأمین زیرســاخت ها آب، برق و گاز به بهره 

برداری می رسند و تمام تلاش خود را انجام می دهیم تا دغدغه ای نداشته باشند.

کالاقلم۱۰قیمتدرصدی۱2کاهش
معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری 
خراســان رضوی گفت: بررسی قیمت ها در 
خصوص 51  قلم کالا نشــان می دهد قیمت 
10 قلم کالا در اســتان به میزان 12.۷ درصد 
کاهش یافته اســت.به گزارش صبح امروز، 
علی رســولیان افزود: گوشــت قرمز، شن و 
ماســه، برنج پاکســتانی، برخی انواع میوه و 
تره بار از جمله اقلامی هستند که قیمت آن ها 
در بازه زمانی هشتم آذر ماه تا هشتم دی ماه 
سال جاری کاهش یافته است. وی ادامه داد: 
همچنین پایــش قیمتی در بازه زمانی مذکور 
نشــان می دهد که قیمت 20 قلم کالا بدون 
تغییر بوده و قیمت 21 قلم کالا به میزان 8.۹ 
درصد افزایش داشته که در بین آنها افزایش 
قیمت آهن آلات بسیار محسوس است.معاون 
هماهنگی امور اقتصادی استانداری خراسان 
رضوی گفت: بررسی قیمت کالاها در استان 
طی بازه زمانی هشتم آذرماه تا هشتم دی ماه 
نشان می دهد که قیمت گوشت مرغ از متوسط 
کشــوری پایین تر و قیمت شــکر نیز در حد 
قیمت میانگین کشوری است. در همین راستا 
توافق شد که هر چه سریعتر سه هزار تن شکر 
طرح تنظیم بازار در استان توزیع شود تا قیمت 
این کالا کاهــش یابد.وی افزود: قیمت میوه 
و تره بار، گوشــت گوسفندی، برنج پاکستانی، 
چای، برنج هندی، تخم مرغ، قند در خراسان 
رضوی از متوســط قیمت کشوری این اقلام 
پایین تر است. همچنین قیمت لوبیا در استان 
بالاتر از قیمت متوسط کشوری هست که در 
این خصوص بــزودی محموله وارداتی که از 
گمرک سرخس ترخیص شده و در بازار توزیع 
می شود.رســولیان ادامــه داد: از زمان اجرای 
طرح سهمیه بندی بنزین تاکنون 11 هزار تن 
برنج پاکستانی با محوریت بخش خصوصی و 
کارگروه تنظیم بازار در خراسان رضوی توزیع 
شده است و گوشت قرمز منجمد طرح تنظیم 

بازار نیز بزودی در استان توزیع خواهد شد. 

وی گفت: در فصل پاییز همزمان با برداشت 
زعفران از مزارع استان، ۷1 تن از این محصول 
خرید تضمینی شد که از این محل تاکنون 10 
درصد از کل ارزش زعفران خریداری شده به 
میزان ۷5 میلیارد ریال به کشاورزان پرداخت 
گردیــد و پرداخت باقی مانده این مبلغ نیز در 
دست پیگیری اســت.معاون هماهنگی امور 
اقتصادی اســتانداری خراسان رضوی افزود: 
امســال ۴2 هزار تن گوجــه فرنگی تولیدی 
کشاورزان خراسان رضوی خرید تضمینی شد 
که از این محل تاکنون ۷0 درصد از مطالبات 
کشاورزان در این خصوص پرداخت شده است.
وی ادامه داد: براساس نرخ تورم نقطه به نقطه  
آذرماه که برای استان ها در کل کشور اعلام 
شده، استان خراسان رضوی بعد از کردستان 

کمترین نرخ این نوع تورم را داشته است.
راه اندازی 10 شهرک صنفی 

رسولیان در ادامه به نتایج نشست با مسئولان 
برخی اتحادیه های صنوف در مشهد نیز اشاره 
و بیان کرد: برنامه خراسان رضوی راه اندازی 
10 شهرک صنفی هست که تاکنون مقدمات 
ایجاد ۶ شهرک صنفی در اطراف مشهد فراهم 
شــده است.وی گفت: در این نشست موانع و 
مشکلات اجرای طرح راه اندازی شهرک های 
صنفی مربوط به »صنایع پروفیل، پوشــاک، 
ســوغات، آجیل و خشــکبار، قالی شــویان، 
جعبه ســازان، پلاســتیک« و توسعه شهرک 
صنفی چاپ مورد بررســی قرار گرفت.معاون 
هماهنگی امور اقتصادی استانداری خراسان 
رضوی افزود: مشکلات این طرح ها  به تغییر 
کاربری اراضی، تامین خدمات زیربنایی مثل 
آب و برق، ارایه طرح در شــورای مدیریت و 
برنامه ریزی استان بر می گردد. وی ادامه داد: 
در  نشست مذکور مقرر شد عملیات راه اندازی 
شــهرک صنایع پروفیل ظرف یک ماه و نیم 
آینده آغــاز و طرح راه اندازی شــهرک قالی 
شــویان در شــورای مدیریت و برنامه ریزی 

استان مطرح و مشکل تامین زمین برای آن 
برطرف شود.رسولیان کمک به ایجاد شهرک 
صنفی جعبه ســازان، تامین خدمات زیربنایی 
شهرک پلاستیک، راه اندازی شهرک سوغات 
در منطقه »سپاد« مشهد، ارزیابی مکان برای 
شهرک پوشــاک را از دیگر مصوبات نشست 
مزبور برشمرد. علی رسولیان در کارگروه آرد و 
نان نیز اظهار کرد: قیمت نان در استان، پیش 
از افزایش نرخ بنزین تعیین شده، لذا بازار این 
محصول ثبات را شاهد است. وی خاطرنشان 
کرد: آســتان قدس رضوی طرحی را در این 

زمینه برای استان پیشنهاد کرده که به استناد 
آن نانوایی هــا و واحدهای تولیــدی در این 
بخش رتبه بندی شوند. معاون هماهنگی امور 
اقتصادی اســتانداری خراسان رضوی، افزود: 
پیشنهاد دهندگان، این طرح را عامل افزایش 
رقابت و رشــد کیفیت تولیــدات این واحدها 
می داننــد. البته شــاخص های این طرح باید 
توسط دســتگاه هایی همچون وزارت صمت، 
دانشگاه علوم پزشکی، اصناف و اتحادیه آرد 
و نان بررسی و مورد تایید قرار بگیرند.رسولیان 
اضافه کرد: ما با طرح هایی که باعث افزایش 
کیفیت نان شــده و هزینه ای را به نانوایی ها 

تحمیل  نکنند، موافق هستیم.
  رتبه بندی کیفی نان

مدیرعامل موسســه کیفیت رضــوی با بیان 
اینکه الگوی مورد نظر آســتان قدس رضوی 
»رتبه بندی کیفی نان« است، گفت: در واقع 
ما با اســتفاده از معیارهای ارزیابی کیفیت و 
نظارت دستگاه های اجرایی همچون بهداشت 
محیط، غله، اســتاندارد و ... این طرح را تهیه 

کرده ایم. حسین زمانی تصریح کرد: براساس 
این الگو برای هر یک از شــاخص های مورد 
نظر رتبه ای ارائه شــده و سامانه ای نیز  برای 
آن پیش بینی کردیم که برمبنای آن برچسبی 
بر نانوایی ها نصب می شــود.وی افزود: افراد 
می توانند با تلفن همراه خود به سامانه  مذکور 
متصل شــوند و از رتبه کیفی نانوایی اطلاع 
پیــدا کنند، همچنین مصــرف کنندگان نیز 
می تواننــد با اعلام نظر خــود، ما را در کیفی 
ســازی نان یاری کنند. زمانی افزود: اگر این 
طرح در 10 درصد ســطح استان پیاده شود، 
حــدود 80 میلیارد تومان برای دولت از محل 
کاهش خرید گندم صرفه جویی خواهد شــد. 
به بیان دیگر پیاده سازی این طرح در کلان 
به نفع دولت اســت. وی با اشاره به اینکه با 
وزارت بهداشت تفاهم نامه ای به منظور توسعه 
و ترویج بحث الگوی نان ســالم در سراســر 
کشور به امضا رسیده است، خاطرنشان کرد: 
پیاده سازی طرح کیفی سازی نان نیاز به هیچ 

گونه مجوزی ندارد. 
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سخنگوی صنعت برق گفت: برای سال آینده از اول فروردین ماه ۹۹ به میزان ۷ درصد تعرفه 
برق برای همه مشــترکان افزوده می شود و مشــترکان پرمصرف نیز که بیش از الگوی 

مصــرف، به مصرف برق می پردازند، علاوه بــر ۷ درصد، 1۶ درصد دیگر نیز افزایش 
تعرفه خواهند داشت. 

مصطفی رجبی مشهدی، اظهار داشــت: تنها در حدود 300 ساعت محدودیت تامین 
برق در ماه های گرم ســال وجــود دارد که با مدیریت مصــرف، این محدودیت ها 

کاهش خواهد یافت؛ تامین برق در ســایر اوقــات هیچ محدودیتی ندارد، علاوه بر آن 
صنعت برق می تواند نیازهای جدید برق را تامین کند.سخنگوی صنعت برق، برقی کردن 

موتور ســیکلت ها را اقدام مناسبی جهت کاهش آلودگی هوا ارزیابی کرد و گفت: این موضوع 
به بهبود هوای کلان شــهرها کمک خواهد کرد و بر این اســاس آمادگی وجود دارد تا تامین برق 
ایستگاه های شارژ انجام شود. معاون برنامه ریزی و امور اقتصادی شرکت توانیر با بیان اینکه سه 
هزار و250 مگاوات نیروگاه جدید از پیک مصرف سال گذشته تا پیک امسال اضافه شد، گفت: از 
پیک امســال تا پیک مصرف تابستان سال ۹۹ نیز حدود 3000 مگاوات ظرفیت جدید تولید برق 

به مدار بهره برداری وارد می شود.

معــاون هماهنگی امور اقتصادی اســتاندار خراســان رضوی گفت: پس از برپایی نمایشــگاه 
اختصاصی کالای ایران با محوریت خراســان رضوی در شهر دوشنبه کشور تاجیکستان 

افــزون بر 50 میلیــون دلار تفاهم اولیه بــرای مبادله تجاری و ســرمایه گذاری بین 
شرکتهای اقتصادی این استان و آن کشور انجام شد.

علی رســولیان روز سه شــنبه بعد از شرکت در نشســتی با غرفه داران و دستگاه های 
اجرایی شرکت کننده در این نمایشگاه افزود: این تفاهمات در خصوص تولیداتی مانند 

فولاد، شبکه های بازاریابی، سیم و کابل و پوشاک بوده که هنوز منجر به انعقاد قرارداد 
نشده است و باید در این زمینه پیگیری های لازم انجام شود.

وی گفت: در این نشســت در خصوص دعوت از هیات تاجیکســتانی به مشهد که متشکل از 
برخی مقامات یا افراد دیگری از آن کشــور خواهد بود بحث و تبادل نظر شــد و توافقاتی صورت 

گرفت.
رســولیان مدیریــت و برگزاری رویدادهــای فرهنگی همزمان با حضور هیات تاجیکســتانی در 
مشــهد، واردات پنبه از تاجیکستان توسط شرکتهای خراسان رضوی و صادرات کود گوگردی به 

تاجیکستان را از دیگر موارد مطرح شده در نشست مزبور برشمرد.

5۰ میلیون دلار تفاهم اولیه تجاری بین خراسان رضوی و تاجیکستانافزایش تعرفه برق در سال 99
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رییس مرکز آموزشــی درمانی واسعی سبزوار گفت: 200 زن باردار پرخطر از 
شهرستان های سبزوار، جوین، جغتای، خوشاب و داورزن طی سه ماه گذشته از 
خدمات مراقبتی و درمانی تخصصی این بیمارستان بهره مند شده اند.دکتر طاها 
حسینی روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: بخش زنان و مامایی 
مادران باردار پرخطر مهر ماه امسال در سبزوار به بهره برداری رسید و در این 
بخش مادرانی که عوارض بیماری آنها بر روی بارداری موثر اســت بستری 
می شــوند.وی ادامه داد: در این بخش مــادر و نوزاد تحت مراقبت های ویژه 

برای تکمیل درمان تحت نظر قرار می گیرند.دکتر حسینی گفت: همچنین روز 
گذشته پس از انجام مراقبت های ویژه قبل از زایمان نخستین عمل جراحی 
ســزارین بر روی یک مادر باردار پرخطر بــا حضور کادر جراحی زنان در این 
مرکز با موفقیت انجام شد.وی با بیان اینکه مادران باردار قبل، حین و پس از 
زایمان نیاز به مراقبت های ویژه دارند، افزود: آن دسته از بانوان باردار پرخطر 
تلقی می شوند که زایمان های آن ها باید با نهایت احتیاط همه جانبه و با حضور 

گروه های متخصصان زنان انجام شود.

خدمت رسانی به 
۲۰۰زن باردار پرخطر

دبیر شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر خراسان رضوی 
در این نشست گفت: معضل اعتیاد بسیاری از خانواده ها را 
درگیر و جامعه را دچار التهاب کرده  است و اگر امروز کاری 

برای مبارزه با مواد مخدر صورت نگیرد، فردا دیر است.
محمد حسین صالحی افزود: سن اعتیاد در جامعه کاهش 
یافته و گروه سنی ۱۰ تا ۱۲ سال را درگیر کرده است، شیوع 
اعتیاد بین بانوان و تغییر رویکرد مصرف از مواد ســنتی به 
مواد صنعتی بسیار خطرناک است و شاید دست های پشت 

پرده در این خصوص وجود داشته باشد.
وی ادامه داد: نرخ مواد مخدر ســنتی در یک سال گذشته 
افزایش یافته ولی نرخ مــواد مخدر صنعتی در این مدت 
کاهش یافته و به یک چهارم سال گذشته رسیده  است تا 

رویکرد مصرف از سنتی به صنعتی تغییر کند.
وی گفــت: قدرت ملی هر کشــور نیروی جوان اســت 
امــا نیروی جوان منفعل و معتاد تولیــد و کار را به همراه 
ندارد لذا باید اقدامات پیشگیرانه از اعتیاد با همکاری تمام 

دستگاه های مرتبط با جدیت دنبال شود.
دبیر شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر خراسان رضوی 
افزود: نرخ شیوع اعتیاد در خراسان رضوی ۲.۷ درصد است 
و دســتگیری خرده  فروشان مواد مخدر در استان در سال 

جاری نسبت به مدت مشــابه ۵۶۰ درصد افزایش داشته  
است.

صالحی  با اشــاره به وجود ۹ هــزار معتاد متجاهر در این 
اســتان ادامه داد: قانون در برخورد با خرده فروشــان دچار 
مشــکل اســت که اصلاحیه آن در قالب قانون برخورد با 
خرده فروشان در مجمع تشخیص مصلحت نظام در دست 

پیگیری است.
وی گفت: ایران از بزرگترین کشورهای مبارزه کننده با مواد 
مخدر است و در هشت ماه امسال ۹۰ درصد کشفیات مواد 

مخدر در جهان توسط ایران صورت گرفته  است.
افزایش نشاط اجتماعی

دبیر شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر خراسان رضوی 

در بــاره راهکارهای مبارزه با مواد مخدر افزود: باید میزان 
دسترسی به مواد و همچنین میل به استفاده از آن را کاهش 

داد.
صالحی ادامه داد: با افزایش ســطح آگاهی مردم در زمینه 
مواد مخدر و آسیب های آن می توان تمایل به مصرف مواد 

را تا حدودی کاهش داد.
وی گفــت: همچنین اگر  فضای نشــاط اجتماعی برای 
جوانان فراهم شــود کمتر به ســوی کارهای زیرزمینی 
و اعتیــاد می روند و انرژی خــود را در جهت مثبت تخلیه 

می کنند.
صالحی با تاکید بر توســعه فضاهای ورزشی در شهرها و 
روستاها افزود: باید از ظرفیت های موجود در این خصوص 
استفاده کرد و با حداقل ظرفیت های موجود اقدامات خوبی 

انجام داد.
وی ادامــه داد: همچنین برگزاری المپیادهای ورزشــی 
و هنــری باید در ســطح محلات برای اقشــار محتلف، 
آسیب دیدگان، بهبود یافتگان و اقشار سالم برنامه ریزی و 
اجرا شود.وی گفت: شــوراهای اجتماعی محلات و دفاتر 
تسهیلگری ظرفیت های خوبی برای برنامه ریزی و اجرای 

المیپادهای مختلف هستند.

نزول هرم سنی اعتیاد 

بهمناسبتروزپرستار:

پرستارانزیرتیغاصلاحات
ازراه  پرســتار  روز 
جلسات  و  رســید 
و نشســت ها برای 
قدردانــی از جامعه 
پرســتاری کشور، هر 
روز برگزار می شود. اما، 
آنچه پــس از این روز 
مسائل  نمی کند،  تغییر 
پرستاران  مشکلات  و 

است.
جامعه پرستاری کشور، 
در خط مقدم ارائه خدمات سلامت به مردم 
و بیماران قرار دارد و بیشترین بار زحمات و 
مشکلات در بخش درمان نیز بر دوش این 
افراد اســت. اما، آنچه در این بین فراموش 

می شود، قدردانی از پرستاران است.
قدردانــی نه بــا برگــزاری همایش ها و 
جامعه  بلکــه  پرســتار،  روز  جشــن های 
پرستاری خواســتار محقق شدن انتظارات 
به حقی اســت که سال های سال است به 
آن ها توجه نمی شــود. نمونه بارز توقع به 
حق پرستاران، عملیاتی شدن قانون تعرفه 
گذاری خدمات پرســتاری اســت. قانونی 
که در تابســتان ســال 138۶ به تصویب 
مجلس شــورای اسلامی رســیده و از آن 
روز تا امروز، هنوز هیچ اقدام عاجلی برای 

عملیاتی شدن آن صورت نگرفته است.
هر ســال که بــه فصل بودجــه نزدیک 

می شــویم، زمزمه هایی شنیده می شود که 
قرار است برای اجرای قانون تعرفه گذاری 
خدمات پرستاری، اعتبار دیده شود. اما، به 
یکباره عنوان می شــود که امسال هم نشد 
و باید برای ســال بعد تلاش کرد و دولت 
را مجاب ســاخت تا بودجه ای برای اجرای 
این قانون در بودجه کل کشور لحاظ کند.

وعده هایی که پرســتاران در این ســال ها 
بار ها شــنیده اند و هیچ وقت محقق نشده 

است.
هنوز تجمع مظلومانه پرستاران سپید پوش 
برای دســتیابی به حداقل حق و حقوقات 
خود در اقصی نقاط کشــور فراموش نشده 
اما گویا این قشــر با گذشــت 5 ماه دیگر 
امیــدی به برآورده شــدن حــق خود از  

مسئولین ندارند.
رییس خانه پرســتار مشهد به مناسبت روز 
پرســتار و به دعوت ما در دفتــر روزنامه 
حاضر شــدند تا در خصــوص مطالبات به 

حق پرستاران به گفت وگو نشستیم.
رییس خانه پرستار مشهد گفت: حریرچی، 
معاون وزارت بهداشت و درمان و آموزش 
پزشــکی با اجرای طــرح قاصدک موجب 
نارضایتی بسیاری از پرستاران شد چرا که 
در این طرح پرداختی ها به صورت شــفاف 

صورت نمی گیرد.
به گــزارش صبــح امروز، ســیده فاطمه 
بحرینــی در مصاحبــه با خبرنــگار این 

رســانه افزود: اگر معاون وزیــر نمی تواند 
شفافیت ســازی را انجام دهد همین را به 

وضوح و صراحت اعلام کند.
وی تصریــح کــرد: امروزه پرســتاران ما 
از حقوقــات روزمرگــی و حداقــل خود 
بازمانده انــد و زمانی که ایــن مطالبات را 
از مســئولین مطالبه می کنیم آن ها کمبود 
بودحه را بهانه ای برای کم کاری خود قرار 
می دهند اما این در صورتی اســت که در 
گدشــته با همان مبلغ بودجه این حقوقات 

به پرســتاران تعلق می گرفت پس در حال 
حاضر بحث بودجه نیست بلکه سومدیریت 
سبب این نارصایتی ها و بی عدالتی ها شده 

است.
بحرینــی بیان کــرد: با توجه بــه این که 
خانه پرســتاران به موجب اعتراض به این 
ناعدالتی ها جشــن روز پرســتار را تحریم 
کرده و پرستاران مشهدی با توجه به عدم 
پیگیری مطالباتشــان درخواســت تجمع 
مقابل اســتانداری را داشته که با مدیریت 

خانه پرســتاران قرار برآن شد تا مهلت دو 
هفته ای به مســئولان مجدد داده شود و 
جشــن این روز به کام پرستاران تلخ تر از 

این تشود
وی در پایــان تاکید کرد: دانشــگاه علوم 
پزشــکی تمام تلاش خود را برای رسیدن 
جامعه پرســتاری به مطالبــات خود انجام 
داده اما گلایه ما از مســیولان رده بالایی 
است که روز بروز عرصه را برای پرستاران 

سخت تر می کنند.

سرقفلی
سیدمحمدمهدی گرجی نیا
وکیل پایه یک دادگستری

سـرقفلی یکـی از موضوعاتی اسـت کـه از عـرف وارد قوانین 
امروزشـده و از رسـم و رسـوم تجار و بازرگانان وارد قوانین و 
مقررات شـده اسـت. تعریف سـرقفلی در ماده ۶ قانون روابط 
موجـر و مسـتاجر سـال 13۷۶ چنین اسـت که: هـرگاه مالک، 

ملـک تجـاری خـود را بـه اجاره واگـذار نمایـد می توانـد مبلغی 
را تحـت عنـوان سـرقفلی از مسـتاجر دریافـت نمایـد. همچنیـن 

مسـتاجر می توانـد در اثنـا مـدت اجـاره بـرای واگـذاری حق خـود مبلغـی را 
از موجـر یـا مسـتاجر دیگـر بـه عنوان سـرقفلی دریافت کنـد، مگر آن کـه در ضمن 

عقـد اجـاره حـق انتقال بـه غیر از وی سلب شـده باشـد.
در قانـون روابـط موجـر و مسـتاجر 135۶، سـرقفلی در کنار حق کسـب و پیشـه به 
کار برده میشـد. و برای مسـتاجران مشـمول این قانون، حق کسـب و پیشـه ایجاد 
می شـود. در صورتـی کـه مسـتاجر در بـدو ورود بـه عین مسـتاجره سـرقفلی نیز به 
مالـک پرداخـت کـرده باشـد، علاوه بـر حق کسـب پیشـه دارای حق سـرقفلی نیز 
هسـت. امـا در قانـون روابـط موجـر و مسـتاجر 13۷۶، بـرای اولیـن بـار در حقـوق 
ایـران، بـه نـوع متفاوتـی از سـرقفلی پرداخـت که بـا حق کسـب و پیشـه متفاوت 

است. 
تفاوت سرقفلی و حق کسب و پیشه

بـه طـور کلی سـرقفلی و حق کسـب و پیشـه و تجارت بعـد از انعقاد قـرارداد اجاره 
محـل هـای تجـاری به وجود مـی آیـد و در تعریـف آن باید گفت سـرقفلی وجهی 
اسـت کـه هنـگام تنظیم قـرارداد اجاره به غیـر از اجاره بهـا، از مسـتأجر گرفته می 
شـود، تـا محـل تجـاری واگـذار شـود. در حالی کـه حق کسـب و پیشـه و تجارت 
حقـی اسـت کـه بـه طـور تدریجـی و در طـول زمـان بـا جذب مشـتری و کسـب 
شـهرت تجـاری بـرای مسـتأجر بـه وجـود مـی آیـد. بنابرایـن از نظر حقوقـی این 
دو پدیـده دارای ماهیتـی کامـلٌا متفـاوت می باشـند. در قوانین قبل از سـال 13۷۶ 
هرجـا کلمـه سـرقفلی بـه کار رفتـه منظـور حـق کسـب و پیشـه یـا تجـارت بوده 
اسـت. امـا بـه موجـب قانونـی که در سـال مزبور وضـع گردیـد از آن تاریـخ در هر 
قـرارداد اجـاره ای کـه درخصـوص اماکن تجـاری منعقد شـود، گرفتن سـرقفلی در 
آن هـا جایـز اسـت امـا در شـرایط فعلـی، دیگـر حق کسـب و پیشـه و تجـارت به 

مسـتأجر تعلق نمـی گیرد.
در هنگام خرید سرقفلی به این موارد توجه شود:

 الـف- سـند سـرقفلی: بایـد توجه شـود که سـند سـرقفلی و صلح نامه حق کسـب 
و پیشـه و تجارت رسـمی اسـت یـا عـادی؟ در صورتی که سـند عادی باشـد لزوماً 
بایـد رضایـت مالـک اخـذ شـود. حتـی اگـر فـرد )دارنـده سـرقفلی( حق انتقـال به 
غیـر را داشـته باشـد پرداخـت مبلـغ قبل از اخـذ رضایت مالـک خطر بزرگـی برای 

خریدار سـرقفلی محسـوب می شـود.
 ب- شـغل: شـغل در اسـناد سـرقفلی یـا بـه عبـارت دیگـر )اجـاره نامـه مبنـای 
سـرقفلی( از اهمیـت فراوانـی برخـوردار اسـت. به دیگر سـخن هـدف از خرید باید 
معلـوم و مشـخص باشـد. خریـدار در صورتی که می خواهد شـغلی غیر از شـغل قید 
شـده در اجـاره نامه سـابق را داشـته باشـد بایـد در هنگام انعقـاد اجاره نامـه جدید، 
شـغل مـورد نظر خـود را درج کنـد. حتی اگر مجبور بـه پرداخت حـق مالکانه خارج 
از مظنـه عرفـی شـود زیـرا بعـد از انتقـال و تنظیـم اجاره نامـه اخذ رضایـت مالک 

بـرای تغییر شـغل سـخت تر خواهـد بود.
 ج-انتقـال: مسـئله سـومی کـه دقـت در آن از اهمیـت بالایـی برخـوردار اسـت 
موضـوع انتقـال اسـت. یعنـی آیـا حـق انتقـال بـه غیـر وجـود دارد یـا خیـر؟ اگـر 
حـق انتقـال بـه غیـر وجود داشـته باشـد لازم اسـت دقت شـود کـه انتقـال دهنده 
)مسـتاجر( در مـدت اجـاره می خواهـد حـق حقوق خـود را انتقال دهد یـا خیر؟ علی 
رغـم اینکـه این مسـئله خطر زیادی را در برندارد اما شایسـته اسـت مسـتاجری که 
دارای حـق انتقـال اسـت در صورتـی که مـدت اجاره اش منقضی شـده باشـد بدواً 
بـا الـزام مالـک به تنظیـم اجاره نامـه جدید حقـوق قانونی خـود را تثبیت و سـپس 
اقـدام بـه انتقـال کنـد. در این صـورت، قطعاً مشـکلی، حقوق مسـتاجر )مالک سـر 

قفلـی( را تهدیـد نخواهـد کرد.
در هنگام فروش سرقفلی به این موارد توجه شود:

 الـف- اطـلاع بـه مالـک در صورت عـدم وجود حق انتقـال به غیـر. در مواقعی که 
قصـد داریـد سـرقفلی ملکـی را کـه خریـداری کـرده اید یا حق کسـب و پیشـه ای 
کـه بـرای شـما حاصل شـده اسـت را واگـذار کنید شایسـته اسـت این موضـوع را 
رسـماً بـا اظهارنامـه بـه اطـلاع مالـک ملک برسـانید تـا در صـورت تمایـل با وی 

وارد معامله شـوید.
 ب- اخـذ مجـوز انتقـال از مالـک در صـورت عـدم رضایـت. در صورتـی که مالک 
راضـی بـه انتقـال ملـک نباشـد مالـک سـرقفلی )مسـتاجر( می توانـد بـا مراجعه به 
دادگاه و اخـذ مجـوز انتقـال، بصورت قانونی نسـبت به انتقال سـرقفلی )حق کسـب 

و پیشـه( اقـدام نماید.
 ج- در صـورت وجـود حـق انتقـال. در صورتـی کـه مالـک سـرقفلی حـق انتقـال 
بـه غیـر را داشـته باشـد لازم اسـت توجـه کنـد کـه آیـا مـدت اجـاره اش منقضی 
شـده یـا خیـر؟ در صـورت انقضاء مـدت، بهتر اسـت بـدواً از طریق مراجـع قضایی 
علیـه مالـک، دعـوی الـزام بـه تنظیـم اجـاره نامه مطـرح کـرده و سـپس مبادرت 
بـه انتقـال ملـک کنـد. لازم بـه توضیـح اسـت کـه انتقـال علی رغـم اتمـام مدت 
نیـز بـا توجـه به عـدم اهمیت مـدت قـرارداد در قانون روابـط موجر و مسـتاجر 5۶ 
صحیـح اسـت لیکـن بـا توجه به برخـی اختـلاف نظر های موجـود، انجام پیشـنهاد 

اسـت. شایسـته تر  اخیر 
با ما در تماس باشید:

051_۹100۹۴8۴
خبر

عزم جدی بنیاد شهید در جهت رفع 
مشکلات درمانی جانبازان

رییـس بنیـاد شـهید و امـور ایثارگـران خراسـان رضـوی گفـت: در شـرایط کنونی 
در زمینـه تامیـن دارو و درمـان جانبـازان مشـکلاتی روی داده اسـت کـه آنها را به 
خوبـی درک می کنیـم و بـرای برطـرف کـردن مشکلاتشـان عـزم جـدی داریـم و 

امیدواریـم در آینـده نزدیـک بـا تمهیـدات انجـام شـده این مشـکلات حل شـود.
حجت الاسـلام حسـین معصومـی روز سه شـنبه در آسـتانه سـالروز ولادت حضرت 
زینـب )س( در همایـش گرامیداشـت روز پرسـتار در تـالار نـور مشـهد افـزود: بـه 
فرمـوده مقـام معظـم رهبـری بـا توجـه بـه مصائـب و مشـکلاتی کـه همسـران 
جانبـازان بـه عنوان پرسـتاران جانبـازان با آن سـر می کنند جایگاه ثـواب آنها کمتر 
از جانبـازی و شـهادت نیسـت و نـزد خداونـد متعـال، اجر و پـاداش فراوانـی دارند.
وی ادامـه داد: بحـث تـداوم ایثـار و مقاومت و شـهادت در جامعه ما نه تمام شـده و 
نـه تمـام خواهد شـد چون دشـمنان ما هنوز هسـتند و هر روز علیه نظـام جمهوری 
اسـلامی توطئـه ای جدیـد را برنامـه ریـزی می کنند و  عامـل مهمی کـه از ابتدای 
انقـلاب تاکنـون نظام را در برابر همه ترفندهای دشـمنان مقاوم نگاه داشـته  اسـت 
پایـداری خانواده هـای معظـم شـهدا و جانبـازان اسـت و اگـر در طـول ایـن سـالها 
دشـمن نتوانسـت بـه اهـداف پلید خود برسـد بـه دلیل پایـداری خانواده هـای عزیز 

جانبازان و شهداسـت.

یک فنجان حقوق

ثبت 10هزار تخلف اضافه بار

رییــس اداره روابط عمومی اداره کل راهــداری و حمل و نقل 
جاده ای خراســان رضوی گفت: طی ۹ ماه امســال با نصب و 
تجهیــز چهار ســامانه توزین در حال حرکــت )WIM( بالغ بر 
10 هــزار تخلف اضافه بار ناوگان جاده ای در این اســتان ثبت 
شده است.عادله علیپور روز سه شــنبه در گفت و گو با خبرنگار 
ایرنــا افزود: ثبت این تخلفات با صــرف نظر کردن از چهار تن 
اضافه بار انجام شــده است یعنی اگر اضافه بار مجاز برای یک 
خودرو سنگین مطابق با ظرفیت آن 1۹.5 تن است، سامانه های 
توزین متحرک تا ســقف حدود 23 تن بــار را برای آن خودرو 
مجاز تلقــی می کنند.وی ادامه داد: حمل بــار اضافه و بیش از 
ظرفیت هر خودرو به بســتر و ابنیه فنی راه آســیب رســانده و 
موجب کاهش طــول عمر و افزایش هزینه های نگهداری جاده 
می گردد از طرفی حمل بار بیش از ظرفیت خودرو موجب ضعیف 
عمل کردن سیســتم ترمز شــده و ایمنی تردد در جاده ها را به 
مخاطره می اندازد.علیپور گفت: ســامانه های ثبت اضافه بار در 
کنار پایگاه های پلیس راه اســتان نصب شــده و با ثبت تخلف 
اضافــه بار و تهیه تصویر وســیله نقلیه، اطلاعات مربوطه برای 

اعمال قانون به پایگاه پلیس راه ارسال می شود.
وی افــزود: با این حال تاکنــون اطلاعات 10 هزار تخلف ثبت 
شده در این ارتباط از ســوی پلیس راه پیگیری و اعمال قانون 

نشده است.
رییــس اداره روابط عمومــی راهداری و حمــل ونقل جاده ای 
خراســان رضوی ادامه داد: برای راه اندازی چهار سامانه مکانیزه 

یاد شــده 100 میلیارد ریال هزینه شــده و به زودی 2 سامانه 
توزین متحرک نیز در استان راه اندازی می شود.

۴۹ هــزار راننده در بخش حمل و نقل بار و مســافر جاده ای در 
قالب ۶31 شرکت در خراسان رضوی فعالیت دارند.

سالانه بیش از 30 میلیون تن کالای دارای بارنامه، 20 میلیون 
مســافر دارای صورت وضعیت و حدود چهار میلیون تن کالای 
ترانزیتی و صادراتی توســط نــاوگان جاده ای اســتان جابه جا 

می شود.
خراســان رضوی 20 هزار و 5۷5 کیلومتــر راه دارد که ۶ هزار 
و ۴22 کیلومتــر آن بین شــهری و 1۴ هزار و 152 کیلومتر راه 

روستایی است.

نجات جان ۷بیمار با اهدای عضو بانوی42ساله
اعضای بدن بانوی مرگ مغزی ۴2 ساله در مشهد به هفت بیمار 

نیازمند عضو پیوند زده شد.
دانشــگاه علوم پزشکی مشهد روز سه شــنبه به نقل از مسوول 
واحد فراهم آوری اعضای پیوندی این دانشــگاه گزارش داد: در 
نهصد و شصت و هفتمین عمل اهدای عضو از اهدا کننده مرگ 
مغزی این دانشــگاه، بدن مرحوم »مهستی دادی القار« پس از 
تأیید مرگ مغزی و رضایت خانواده  وی در بیمارستان منتصریه 

مشهد تحت عمل جراحی اهدای عضو قرار گرفت.
دکتر ابراهیم خالقی افزود: کلیه های این بانوی مرگ مغزی به 2 
مرد 50 و 35 ســاله ساکن شهرستان های مشهد و تربت حیدریه 
که سال ها از نارسایی کلیه رنج می بردند  و با دیالیز تحت درمان 

بودند به صورت رایگان اهدا و پیوند شد.
وی ادامه داد: کبد مرحومه دادی القار نیز در بیمارستان منتصریه 
مشــهد به یک مرد 52 ساله ساکن بجنورد و قلب این مرحومه 
نیز در بیمارستان امام رضا )ع( مشهد به یک مرد 28 ساله ساکن 

مشهد پیوند زده شد.
وی گفت: قســمتی از پوســت بدن این بانوی مرگ مغزی نیز 
برای پیوند به بخش سوختگی بیمارستان امام رضا )ع( مشهد و 
قرنیه های وی هم به بانک چشــم دانشگاه علوم پزشکی مشهد 

ارسال شد.
واحد پیوند اعضا از بیماران مرگ مغزی دانشــگاه علوم پزشکی 
مشهد که هم اکنون شمال شرق کشور را زیرپوشش دارد از سال 

1380 فعالیت خود را آغاز کرده است.

به گزارش مدیریت روابط عمومی و ارتباطات دادگستری خراسان رضوی 
با حضور معاون قضایی دادگستری خراسان رضوی مراسم تودیع و معارفه 

دادستان عمومی و انقلاب رشتخوار و زاوه برگزار شد.
در این مراســم حجت الاســلام والمســلمین فروتنی معاون قضایی و 
فرهنگی دادگستری کل استان خراسان رضوی با اشاره به راهپیمایی یوم 
ا... ۹ دی )روز بصیــرت و میثاق امت با ولایت( افزود: مردم ما به وظیفه 
خود بدرســتی عمل نموده اند و این مســئولان هستند که بایستی با کار 

جهادی و تلاش مضاعف به انجام امور مردم بپردازند.
حجت الاســلام والمسلمین فروتنی با اشــاره به درپیش بودن انتخابات 
گفت: حضور مردم در صحنــه های مختلف از جمله در صحنه انتخابات 
از جلوه های شــکوهمندی حرکت متعالی نظام مقدس اسلامی است و 
انشــاءالله یک بار دیگر شاهد این حضور پرشور و توأم با بصیرت خواهیم 
بود.وی شــأن نمایندگی مجلس شورای اسلامی را شأن خدمت و قانون 
گذاری دانســت و افزود: با تدابیر صورت پذیرفته در حوزه پیشــگیری از 
وقوع جرم؛ با هرگونه تخلف و جرم انتخاباتی مطابق قانون برخورد خواهد 
شد.معاون قضایی – فرهنگی دادگستری خراسان رضوی ترویج فرهنگ 
صلح و سازش را یکی از نیازهای امروز جامعه دانست و خاطر نشان کرد: 
بزرگان باید به وظایف و مســئولیت های اجتماعی خود به ویژه در قبال 
نزدیــکان و محیط پیرامون خود به درســتی عمل کرده و مروج فرهنگ 

صلح وسازش در جامعه باشند.
گفتنی است در مراســم برگزار شده در شهرستان رشــتخوار از زحمات 
آقای حســن صابر تقدیر و آقای محمد حسین حسن نژاد بعنوان دادستان 

عمومی و انقلاب شهرستان رشتخوار معرفی شد.
همچنیــن طی مراســم جداگانه ای در شهرســتان زاوه از زحمات آقای 
حســین زردادی تقدیــر  و آقای امید رجبی بعنوان دادســتان عمومی و 

انقلاب شهرستان زاوه معرفی شد.
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مدیر میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی چناران خبرداد:

۲ رویداد فرهنگی و هنری 
در خراسان رضوی

مدیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی چنــاران ازبرگزاری  
2رویداد فرهنگی و هنری در حوزه صنایع دستی و اقوام در شهرستان های 

کاشمر و چناران در استان خراسان رضوی خبر داد
به گزارش ایرنا، مدیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی چناران 
محمد طاهریان  مقدم با اعلام این خبر افزود: نخســتین جشــنواره بزرگ 
اقوام و نمایشگاه ســوغات و صنایع  دستی با حضور بیش از 20 استان در 

این شهرستان برگزار شده است.

طاهریــان  مقدم با بیان اینکه این نمایشــگاه در ۷0 غرفه و در مســاحت 
یــک هزار متــر مربع برگزار شــده اســت افــزود: هــدف از برگزاری 
نمایشــگاه صنایع  دســتی و جشنواره اقوام آشــنا کردن بخش خصوصی 
 بــا صنایع دســتی اســتان ها و ترویج، توســعه و رونق صنایع دســتی 

است.
نمایشــگاه های یاد شــده که از چهارم دی ماه برگزار شده اند و تا 13 دی 

برپا می باشند.

مدیرعامل خانه هنرمندان مشهد  خبر داد:

تبدیل مشهد به پایگاه هنری شهری 
مدیرعامل خانه هنرمندان مشــهد گفت: معتقدیم که تا پایان دوره برگزاری جشنواره 
خانه بهار به شعار »تبدیل مشهد به پایگاه هنری شهری« و »شهری پر از آرایه های 

شهری« که می تواند برای مردم دوست  داشتنی تر باشد، برسیم.
به گزارش ایسنا، مدیرعامل خانه هنرمندان مشهد صدرا یوسفی در خصوص هنرهای 
شهری در مشهد و جشــنواره خانه بهار، اظهار کرد: با روی کار آمدن شورای پنجم 
که نــگاه متفاوتی، چه در بحث تبلیغات انتخاباتی و چــه در برنامه هایی که بعداً در 
شــورای اسلامی شهر مشهد ارائه شــد مانند برنامه میان مدت شهرداری و...، عمدتاً 

جهت گیری های فرهنگی مشخص شد.
وی خاطرنشان کرد: در حوزه هنر و هنرهای شهری، موضوع خانه هنرمندان و اداره 
امور هنری که ذیل ســازمان فرهنگی اجتماعی مشــهد قرار دارد، بر اساس برنامه 
شــهردار -چه در دوره قبل و چه در این دوره- و سیاست های کلی شورای اسلامی 
شهر، فعالیت هایی مدنظر قرار گرفت و یک هدف را برای خود مشخص کردیم. ما به 
این جمع بندی رســیدیم که با برگزاری جشنواره استقبال از بهار در سه سال گذشته، 
جشــنواره ای تحت عنوان »خانه بهار« یک ســابقه و پیشینه ای در مشهد، به عنوان 

شهری که در این زمینه پیش رو بوده است، به وجود آوریم.

یوسفی ادامه داد: با بررسی وضع موجود هدفی برای خود مشخص کردیم که مشهد 
به عنوان کانون هنرهای شــهری کشور و هنر شناخته شــود. مطالعات پیرامون این 
موضوع نشــان می دهد که اســتفاده از هنر در فضای شــهری یک رفتار فعال بین 
مدیریت شــهری و شــهروندان اســت که این رفتار خدمات متقابلی ایجاد می کند. 
شهروندی که به گالری، تئاتر، ســینما و... می رود و از دیدن آرایه های هنری سطح 

شهر لذت می برد، به شهروندی با رفتار بهتر برای شهر تبدیل می شود.
مدیرعامل خانه هنرمندان مشهد، تشــریح کرد: در شهرهای در حال توسعه دو نوع 
رویکرد توســعه وجود دارد؛ یکی توسعه ای که شهر به مثابه کالای مبادله ای در نظر 
گرفته می شــود و همه چیز بر اســاس معیار ارزش افزوده تجاری مدنظر است. اما در 
کنار این مسأله شهر می تواند شکلی هنری نیز داشته باشد، به این معنی که می تواند 
به مثابه یک اثر هنری دیده شود؛ چراکه اثر هنری واجد شرایط اقتصادی نیز هست؛ 
از طرف دیگر پیام های شــهری از طریق هنر بسیار بهتر به مردم می رسد و بهترین 
رســانه برای رساندن آنچه که برای شهر مورد نیاز است در حوزه هنر وجود دارد. به 

همین دلیل این موارد الویت  و هدف ما در این زمینه است.
وی اضافــه کرد: برای نیــل به این مقصــود برنامه های متفاوتــی داریم، از جمله 
کلان پروژه جشنواره هنرهای شهری مشهد تحت عنوان »خانه بهار« که با استفاده 
از تجربه 12 ســاله گذشــته و البته رفــع ایرادهایی که بر آن حاکم بود، به ســمت 
تخصصی شدن موضوع هنر در سطح شهر سوق پیدا کرد. طرح های نوروزی یکی از 
بخش های این جشــنواره است که با ارائه در شهر  داشته های هنری شهر را افزایش 

می دهد.
مدیرعامل خانه هنرمندان مشــهد، تصریح کــرد: در کنار این فعالیت نیز رویدادهای 
مهمــی در دو ســال اخیــر رخ داده اســت، مانند برگزاری نخســتین ســمپوزیوم 
مجسمه ســازی و رویدادهای مختلفی که با استفاده از ظرفیت نخبگان و اساتید هنر 
در موضوع هنر انجام شــد. همچنین ما تلاش کردیم جریان  هنری در ســطح شهر 
کمترین آســیب را داشته باشد و امیدواریم که با ادامه حمایت مدیریت شهری کارها 

با شتاب ادامه پیدا کند.
یوســفی تصریح کرد: در خانه بهار تعداد آثار نســبت به سال قبل حدود دوبرابر شده، 
اما با همین ویژگی ها باید از ظرفیت ها اســتفاده کنیم و آرایه هایی که به سطح شهر 
می آیند، باید آرایه های ارزشــمندی باشند تا ماندگار شده و باعث رشد ذائقه مخاطب 
شوند. ذائقه مخاطب زمانی که اثری خوب ببیند رشد پیدا می کند و البته این فعالیت ها 

همچنین باعث ارتباط بین المللی می شود.

عواملکاهشسرانهمطالعهایراندرصبحامروزبررسیمیشود

۱3دقیقهباورنکردنی
طبق  پیــش  چندی 
آمــاری کــه وزیر 
ارشــاد  و  فرهنگ 
اسلامی در آبان ماه 
سال جاری اعلام کرد، 
به طور میانگین ســرانه 
مطالعه کتاب در کشور 
برای هر فرد 13 دقیقه 
در روز است. در حقیقت 
کتاب غذای روح انسان 
و راهنمای او در زندگی 
می باشــد، اما چرا سرانه مطالعه در کشور ما 
پایین است ؟ واقعیت آن است که پایین رفتن 
ســرانه مطالعه، تیراژ و خرید کتاب روشن تر 
از آن اســت که نیازی به آمار و ارقام باشد. 
سؤال این است که چرا این گونه شده است؟ 
چرا نه نســل جدید و نه نسل قدیم، دیگر 
کتاب مطالعه نمی کنند؟ یکســری پاسخ ها 
داده شده؛ ازجمله گفته می شود قیمت کتاب 
بالاست و بســیاری از مردم به ویژه اقشار و 
لایه های جوان تر و کم درآمدتر جامعه قدرت 
خرید کتاب ندارند. پاســخ دیگر آن اســت 
که سانســور و ممیزی کتاب، یکی از موانع 
مطالعه کتاب شده است. پاسخ سوم سروقت 
فضای مجازی می رود. گفته می شود فضای 
مجازی به دو صــورت از مطالعه کتاب در 
ایران جلوگیری می کند. نخست آنکه تلگرام، 
اینستاگرام ، واتس اپ و... باعث شده اند اقشار 
و لایه های جوان تر جامعــه زمان زیادی را 
به ســرگرم بودن با گوشی های همراهشان 
اختصاص دهند، زمانی که دست کم بخشی 
از آن می توانست به مطالعه کتاب اختصاص 
یابد. شــکل دومی که فضــای مجازی بر 
مطالعه کتاب در ایران اثر منفی گذاشــته، 
دستیابی سریع و آسان به دانش، اطلاعات و 
منابعی است که دانشجویان و محققان برای 
تحقیقاتشــان نیاز دارند، در حقیقت به جای 
رفتن بــه کتابخانه یا تهیه کتاب، می توانیم 
از طریق کامپیوتر شــخصی مان به آخرین 
آمار، اطلاعات و دانش در حوزه موردنظرمان 
دست پیدا کنیم. به سراغ دو نویسنده و مردم 
شهر می رویم تا نظر آن ها را در این خصوص 

جویا شویم.
کتاب چه بخش از فرهنگ جامعه را 

تحت شعاع قرار می دهد؟ 
عضو انجمن ادبی روایت و نویسنده حمیدرضا 
جعفری در گفت وگو با خبرنگار صبح امروز، 
در خصوص ســرانه پایین مطالعه در ایران 
گفت: سرانه مطالعه در کشور ما پایین است 
و باید بررسی شــود که کتاب چه بخش از 
فرهنگ جامعه را تحت شعاع قرار می دهد، به 
عبارتی چرا مردم ما عادت به خواندن کتاب 
ندارند؟وی افزود : به صورت طبیعی وقتی در 
یک فرهنگ، مردم به کاری عادت می کنند 
یک سری ریشــه ها دارد و ریشه کم بودن 
سرانه مطالعه در کشور ما ریشه ای فرهنگی 
اســت و باید به عقب برگردیم و ببینیم، چه 
آداب ورسومی باعث شده است که این اتفاق 

بیفتد.
فرهنگ شفاهی مردم ایران

جعفری بیان کرد: اگر بــه رفتارهای روزانه 
مردم دقــت کنیم می بینیم کــه مردم ما، 
مردمی شفاهی هستند، زیرا بیشتر با یکدیگر 
در حال گفتگو هســتند و چیزهایی را برای 
هم تعریف می کنند که ممکن است از جنس 
همان کتاب ها باشــد، بنابرایــن این عادت 
فرهنگــی ایرانی ها باعث شــده که رغبت 
کمتری به خواندن کتاب داشــته و بیشــتر 

دوست داشته باشند که گوش دهند.
وی ادامه داد: بخشــی از ایــن موضوع به 
ســنت تعزیه خوانــی و نقالی و این دســته 
هنرهای ســنتی که ریشــه در فرهنگ ما 
دارد برمی گردد، اکنون نیز این هنرها برای 
مردم جذابیت خاصی دارد و مردم با اشتیاق 
به دیدن و شنیدن آن می پردازند و احساس 
خســتگی نیز نمی کنند، اما اگر قرار باشــد 
همین داســتان را در قالب 10صفحه کتاب 
مطالعه کنند، شــاید برایشان سخت باشد یا 

نخوانند.
تأثیرات تلویزیون در کاهش مطالعه 

مردم
عضو انجمن ادبی روایت مشهد در خصوص 
تأثیرات تلویزیون بــر روی کاهش مطالعه 
افراد تصریح کرد: رسانه ای از جنس تلویزیون 
حس مخاطبان را به دیدن و شنیدن بیشتر 
ارضاء می کند، یعنی هم می گوید و هم نشان 
می دهد و باعث می شــود تــا مجالی برای 
فکر کردن باقی نمانــد، درنتیجه مخاطبان 
به مقصود خود چه در زمینه آموزشــی و چه 
در زمینه تفریحی می رســند و بدون اینکه 
نیازی به فکر کردن و تحلیل داشــته باشند 
به خواسته خود دست میابند و نیازی به فکر 
کردن نمی بینند، لذا این موضوع مهم ترین 

علت کم خوانی مردم ایران است.
عدم شناخت ذائقه مخاطبان

وی ابراز کرد: در طول ســالیان متمادی در 
کشور ما، نویسنده ای شاخص یا چهره ای که 
مردم بتوانند به او اعتماد کنند و به ســمت 
او بروند، نداشته ایم، بنابراین علت دیگر عدم 
مطالعه افراد این است که ما نتوانسته ایم در 
صنعت تولید و نشــر کتاب، ذائقه مخاطب 
را خوب بشناســیم و محتوایی موردپســند 
او تولید کنیم، البته در این ســال ها معدود 
کتاب هایی نیز منتشرشده که با اقبال مردمی 
روبرو شده اند.جعفری ادامه داد: این موضوع 
نشــان دهنده این اســت که مردم از کتاب 
فراری نیســتند، اما وقتی برای خرید کتاب 
مراجعه می کنند چیزی باب دندانشــان پیدا 
نمی کنند به همین دلیل در آنان سرخوردگی 
ایجاد می شــود.وی مهم ترین کاری که در 
این زمینه باید انجام شود را شناخت فرهنگ 
و ذائقــه ایرانیان دانســت و گفت: در طول 
20 ســال گذشــته و حتی ماقبل آن، تعداد 
نویســندگانی که به فرهنگ ایران و ایرانی 
مسلط باشــند به اندازه انگشتان یک دست 
هم نرسیده اند، بنابراین محصولی که تولید 

می شود باب ذائقه مردم ایران نخواهد بود و 
مردم رغبتی به خواندن و معرفی کردن آن 
به دیگران نیز نخواهند داشت.جعفری بابیان 
اینکه حل این مشکل کار دولت نیست افزود: 
دولــت نمی تواند پولی بگذارد، اقدامی انجام 
دهد یا جریانی ایجاد کند که این مشکل حل 
شود ، بلکه باید انجمن هایی تشکیل گردد که 
بــه این موضوع فکر کنند و این جریان باید 
منجر به تربیت افرادی شود، که طبق ذائقه 

ایرانی شروع به نوشتن کنند.
تفاوت شبکه های اجتماعی با کتاب

وی در خصوص تمایز مطالعه در شبکه های 
اجتماعی بامطالعه کتاب  تبیین کرد: خواندن 
شبکه های اجتماعی و سایت ها که از طریق 
گوشــی تلفــن همــراه و کامپیوتر صورت 
می گیرد نیز بامطالعه ای که از طریق کتاب 
صورت می گیرد متفاوت است، یعنی چیزی 
که از کتاب در ذهن و شخصیت یک انسان 
شکل می گیرد با چیزی که از رسانه ها منتقل 
می شــود فرق دارد زیرا این گونه رســانه ها 
حادثه محور و جنجال محور هستند  و ذهن 
افراد را به سمت پیگیری ماجراهایی می برند 

که اهمیتی ندارند.
کار کارشناسی راه خروج از مشکل کم 

خوانی 
جعفری راه خروج از این وضعیت را انجام کار 
کارشناسی بر روی آن دانست و اذعان کرد: 
در قرن های گذشته مردم به علت بی سوادی 
از مطالعه کتاب دور بوده اند، به همین دلیل 
نقالان و تعزیه خوانانی که دارای سواد بوده اند 
مســائلی را که از درون کتاب ها آموخته اند 
برای آنان نقل کرده اند و این موضوع برای 
مردم به صورت یک عادت درآمده است، اما 
نمی توان گفت که این عادت خوب اســت 
یا بد و باید روی این مســئله کار کارشناسی 
صــورت بگیــرد و نتایــج آن در آثاری که 

پس ازآن منتشر می شود نمود پیدا کند.
گرانی و سرانه پایین مطالعه

جعفری در خصوص مبحــث گرانی کتاب 
خاطرنشان کرد: اتفاقاتی که در کشور افتاده 
است کمی قیمت کتاب را بالابرده است، اما 
مردم باید ببیند ســهم گرانی یک کتاب در 

سبد اقتصادی زندگی آنان چقدر بوده است.
وی ابراز کرد: یک کتــاب را افراد مختلف 
بارهــا و بارها می تواننــد مطالعه کنند یا به 
یکدیگر هدیه دهند. اگر شخصی اهل کتاب 
باشد و بداند از یک کتاب چه چیزهایی را به 

دســت می آورد هیچ وقت گرانی آن را بهانه 
نمی کند.

نقش مسئولین چیست؟
وی نقش مسئولین را در مبحث گرانی کتاب 
بی توجهی آنان به قیمت بالای کتب آموزشی 
در مقایسه با کتب و آثار فاخر دانست و بیان 
کرد:  یک کتاب یا اثر فاخر جهان به قیمت 
30 هزار تومان به فروش می رود کتابی که 
شاید یک سال زمان برای نوشتن آن صرف 
شــده باشــد، درصورتی که یک کتاب آموز 
شــب برای یک دانش آمــوز مقطع ابتدایی 
100هزار تومان قیمت دارد و میزان استفاده 
از آن نیز یک ترم تحصیلی اســت کتبی که 
در آن به سرفصل ها و مباحث آموزشی ساده 
پرداخته شده است و بیش از 2ساعت از وقت 
نویســنده را نگرفته اســت و بعد از استفاده 
نیز اهداشــده و یا کنار گذاشته می شود. این 
اختــلاف قیمت بین یک شــاهکار ادبی و 
یک کتاب سردستی باید از سوی مسئولین 
موردتوجه و نظارت قرار گیرد درصورتی که 

هیچ توجهی به این موضوع نمی شود.
وی ادامه داد : از سوی دیگر مردم ما بیشتر 
درگیر خرید همین کتب سردستی آموزشی 
برای فرزندان خود هستند، یعنی این فرهنگ 
نیز به جامعه تزریق شــده اســت که برای 
موفقیت باید از این کتاب ها استفاده شود، و 
در این میان متأسفانه معلمان نیز به این گونه 

کتب پروبال می دهند.
گران شدن کتاب با حذف کپی رایت

عضو انجمن ادبی روایت و نویســنده رمان 
شقایق در پایان ســخنان خود اذعان کرد: 
کشور ما هنوز در دوران ارزانی کتاب به سر 
می برد، به محض اینکه تحریم ها برداشــته 
شوند و ما نیز به جامعه جهانی بپیوندیم، دیگر 
نمی توانیم به صورت کپی رایت کتاب چاپ  و 
باید کتاب ها را به قیمت واقعی که بسیار هم 

بالاست خریداری نماییم.
نظر نویســنده جلد52  کتاب در حوزه دفاع 
مقدس مریم عرفانیان در گفت و گو با صبح 
امروز در خصوص پایین بودن سرانه مطالعه 
کشــور عدم تبلیغات در سطح وسیع است 
که ابراز کرد: کتاب ها باید در ســطح وسیع 

تبلیغ شده و در رسانه معرفی گردند.
وی گران بودن کتاب را  کتاب را یکی دیگر 
از علل عدم تمایــل مردم به خواندن کتاب 
دانست و بیان کرد: گرانی کتاب عاملی است 
که باعث شده اســت مردم قدرت خرید آن 

را نداشته باشــند درنتیجه به خواندن کتاب 
روی نمی آورند.عرفانیان در خصوص استفاده 
خوب مردم کشورهای اروپایی از کتاب ابراز 
کرد: در کشــورهای اروپایی فرهنگ سازی 
بسیار خوبی صورت می گیرد به همین دلیل 
است که گرایش افراد در این گونه کشورها به 

خواندن کتاب بالا است .
درگفتگو با مردم

م.ج  در گفتگو با خبرنگار صبح امروز گفت: 
دلیل کم بودن میزان مطالعه مردم استفاده 
بیش ازحد از گوشــی تلفن همراه و فضای 
مجازی اســت .وی افزود بسیاری از مردم 
فکر می کنند اطلاعــات در فضای مجازی 
دارد، درصورتی که  به اندازه کافــی وجــود 
این چنین نیســت و هیچ چیــز جای کتاب 
را نمی گیرد.ر.م  نیــز علت کم بودن میزان 
مطالعه را عدم فرهنگ ســازی بیان کرد و 
افزود اگــر والدین در خانــه کتاب بخوانند 
فرزندان نیز الگو خواهند گرفت و کتاب خوان 
بار می آیند وی دلیــل دیگر این موضوع را 
تنبلی برشمرد و گفت اگر مردم تنبلی را کنار 

بگذارند می توانند به مطالعه کتاب بپردازند.
حمایت مسئولین و تبلیغ رسانه می تواند 

راه گشا باشد
به نظر می رسد که نقش فضای مجازی در 
عــدم تمایل مردم به کتاب خوانی و گرانی و 
سانســور در پایین بودن سرانه کتاب خوانی 
هیچ کدام دلایل قانع کننده ای نیست. چراکه 
اگر فضای مجازی عامل اصلی پایین رفتن 
سرانه مطالعه کتاب در ایران می شد، در آن 
صورت در کشــورهای توسعه یافته هم که 
امکان دسترســی به اینترنت بیشتر است و 
هم سرعت آن به مراتب بالاتر از ایران است، 
بعــلاوه پدیده ای هم به نــام »فیلترینگ« 
وجود نــدارد، مطالعه کتاب باید بیشــتر از 
ایران کاهــش می یافت در ثانی قیمت یک 
پیتزا حول وحوش به اندازه قیمت یک کتاب 
معمولی اســت در آن صورت این پرســش 
باقی می ماند که چرا خیلی از جوانان حاضرند 
به راحتی و باکمال میل 20 هزار تومان برای 
خریــد یک پیتزا بدهند امــا همان جوان ها 
حاضر نیســتند، با همان قیمت یک کتاب 
بخرند؟ سوم اینکه سانسور و ممیزی کتاب 
البته تا حدودی می تواند باعث کاهش مطالعه 
شده باشــد اما کتاب های زیادی هستند که 
مجوز انتشار دریافت کرده اند و ممیزی هم 
چنــدان حساســیتی روی موضوعات آن ها 
نــدارد. در خصوص این دســت آثار هم که 
بدون سانسور و ممیزی منتشرشده اند، همان 
داستان استقبال نکردن از خرید کتاب وجود 
دارد. در حقیقــت شــناخت ذائقه مخاطب 
و حمایــت کردن مســئولین از آثار فاخر و 
تشویق نویسندگان به تولید آثاری متناسب 
با فرهنگ مــردم و حمایت مالی از آن ها و 
تبلیغات مستمر رسانه در حوزه کتاب خوانی 
و تزریق نیاز بــه کتاب خوان بودن در ذهن 
مخاطبــان می تواند تا حدودی در این زمینه 

راه گشا باشد.
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اولین جلســه کمیته فنی کشــف رود به میزبانی معاونت خدمات شهری 
شهرداری مشــهد، برگزار و برنامه های در دســت اقدام برای ساماندهی 
کشف رود بررسی شد.به گزارش صبح امروز، مهدی یعقوبی در اولین جلسه 
کمیته فنی کشــف رود که به میزبانی معاونت خدمات شــهری شهرداری 
مشــهد و با حضور جمعی از  کارشناســان، متخصصــان و نمایندگان تام 
الاختیار دســتگاه های متولی ساماندهی کشف رود برگزار شد، اظهار کرد: 
براساس این جلسه، مقرر شد ظرف یک هفته کاری کل اراضی به صورت 

قسمت به قســمت با اعلام معارضات، همچنین کل مطالعات حریم بستر 
به مدت دو روز به شــهرداری مشهد ارسال شود.یعقوبی یادآور شد: معاون 
خدمات شهری شهرداری مشهد با تاکید بر اینکه دستگاه قضا در خصوص 
تخلیه و جمع آوری موتور تلمبه ها از اراضی کشــف رود مساعدت خوبی با 
شهرداری دارد، ادامه داد: براساس مطالعات انجام شده، شهرداری مشهد با 
به کارگیری مشاور،  سعی در تدقیق و به روزآوری مطالعات جهت هدایت 

فیزیکی و تراز مالی پروژه ها دارد.

بررسی برنامه های 
ساماندهی، در اولین 
جلسه کمیته فنی
کشف رود

سرپرست شهرداری منطقه 11 مشهد گفت: در سه ماهه 
فصل سوم سال جاری، آسفالت بیش از 36هزارمتر مربع 

از معابر سطح این منطقه بهسازی شد.
به گزارش صبح امروز مریم عرب احمدی با عنوان این 
مطلب خاطرنشان کرد: در راستای مناسب سازی محیط 
شهری، با هدف ارتقای کیفی سطح معابر و تامین امنیت 
شــهروندان هنگام عبور و مرور، در سه ماهه فصل سوم 
ســال جاری بیش از 36هزارمتر مربــع از معابر منطقه 

بهسازی و آسفالت ریزی شد.
عرب احمدی افزود: به همت اداره فنی و عمران منطقه، 
طبق برنامه ریزی صــورت گرفته، معابر اصلی و فرعی 
که دچار مشکل بود در اولویت طرح بهسازی جهت لکه 
گیری و آســفالت قرار گرفت و به مرور در طول ســال 

جاری در حال انجام است.
وی ارائه خدمــات مطلوب به شــهروندان و به حداقل 
رســاندن نارسایی های شــهری را از اهداف دیگر این 

اقدامات برشــمرد و افزود: از ابتدای سال جاری تاکنون 
بیش از73 هزار متر مربع از معابر این منطقه بهســازی 

شده است.
عرب احمدی اظهار داشت: آسفالت مناسب خیابان ها و 
معابر شهر از خواســته های شهروندان است، اما بعضی 
اوقات معابر به دلیل حفاری دســتگاه های مختلف دچار 
آسیب می شوند در همین راستا شهرداری موظف است 
در خصوص بهسازی این معابر اقدام کند ومنطقه اهتمام 

ویژه ای نسبت به تحقق این مهم دارد.
وی افزود: امیدواریم تا پایان سال جاری بتوانیم با انجام 
تعهدات خود مبنی بر بهســازی و آسفالت معابر اصلی و 
محلات سطح منطقه گام مهمی در جهت رضایت مندی 

شهروندان برداریم.
گفتنی است؛ در سه ماهه سوم سال جاری، بیش از 150 
مترطول از معابر ســطح منطقه جدول گذاری و بیش از 

200 متر مربع از معابر پیاده رو سازی شده است.

اجرای بیش از 36هزارمتر مربع آسفالت معابر در منطقه 11

 مسئول پیگیری تفکیک منطقه
۲ و منطقه 9  مشخص شد

شهردار مشــهد در احکامی جداگانه مسئولان مربوط به تقســیم نواحی سیزده گانه 
شــهری به 1۷منطقــه را در چند حوزه صادر کرد.به گزارش صبح امروز بر اســاس 
حکمی که محمدرضا کلائی، شــهردار مشــهد، برای هدی پیــروی، مدیرکل دفتر 
نوسازی و تحول سازمانی شهرداری مشهد، صادر کرده است، وی در راستای اجرای 
مصوبه شورای شهر درباره موافقت با تقسیمات جدید شهری با حفظ سمت به عنوان 
مســئول راهبری و هماهنگی استقرار تقسیمات شــهری جدید منصوب شده است.
همچنین در احکام دیگری که شهردار مشهد ابلاغ کرده است، جلال قربانی، شهردار 
منطقه2، با حفظ سمت به عنوان مسئول پیگیری تفکیک منطقه2 و ایجاد مناطق 13 
و 15 و حسین فرهادیان، شهردار منطقه۹، با حفظ سمت، به عنوان مسئول پیگیری 

تفکیک منطقه ۹ و 1۷ منصوب شد.

اجرای روکش مکانیزه آسفالت در 
خیابان عنصری

رئیس اداره فنــی و عمران از اجرای عملیات روکش مکانیزه آســفالت فرعی های 
خیابــان هــای عنصری به متراژ 3500 متــر مربع خبر داد.به گــزارش صبح امروز 
ابراهیمی با اعلام این خبر افزود: خیابانها و مسیرهای پر تردد از مهم ترین فضاهای 
عمومی و اجتماعی هســتند که امکان تعاملات اجتماعی، کار، تفریح را برای انسانها 
در شهر فراهم می کند. از همین رو توجه به کیفیت سواره راهها و مناسب سازی آنها 
می تواند در ارتقاء رضایتمندی شــهروندان و اســتفاده کنندگان از این گونه مسیرها 
تأثیر گذار باشــد.وی ارتقای کیفیت آسفالت معابر را یکی از عوامل بهبود زیرساخت 
های معابر شــهری دانست و تصریح کرد: فرعی های خیابان عنصری شامل خیابان 
های عنصری 3، ۴ و ۷ از جمله معابری است که عملیات روکش مکانیزه آسفالت به 
متراژ 3500 متر مربع و با اعتباری بالغ بر یک میلیارد و ۶00 میلیون ریال اجرا شد.

به گفته وی این طرح به منظور فراهم نمودن شــرایط مســاعد در گذرگاه ها برای 
شــهروندان و برطرف کردن نقائص و معایب عمرانی معابر با تلاش شــبانه روزی 
همکاران اداره فنی و عمران اجرا شد.وی با اشاره به اینکه اجرای برنامه های عمرانی 
وخدماتی اعم از روکش آســفالت، ترمیم نوارهــای حفاری، مرمت پلهای فلزی، هم 
سطح سازی دریچه ها و... از اولویت های اجرایی منطقه است، خاطرنشان کرد: تمام 
خیابــان ها و محلات محدوده منطقه که نیاز به ترمیم و یا روکش آســفالت دارند، 
شناســایی و عملیات ترمیم و روکش آسفالت در این نقاط اجرا می شود.ابراهیمی در 
پایان رضایتمندی شهروندان را سرمایه و تکیه گاهی برای شهرداری برشمرد و گفت: 
تلاش مجموعه شهرداری بر این است که در کوتاهترین بازه زمانی با اتمام عملیات 

عمرانی خشنودی همشهریان را فراهم کند.

تخلیه و پلمب 6 واحد انبار ضایعات در 
سطح منطقه هفت

رئیس اداره خدمات شــهری  منطقه ۷ شــهرداری مشــهد گفــت: تخلیه و پلمپ 
انبار ضایعات به منظور پیشــگیری از بیماری ها ی واگیر دار و جلوگیری از انتشــار 
آلاینده ها انجام شــد. به گزارش صبح امروز مرتضی طهماسبی با بیان اینکه فراهم 
کردن بستری مناســب برای بهره مند شدن مساوی همه شــهروندان از امکانات و 
اســتاندارد هایی که ضامن سلامت جســمی و روانی و امنیت جانی و مالی آنها باشد 
گفت: فراهم کردن این بستر به عهده مدیریت شهری بوده که اداره خدمات شهری 
منطقه به عنوان متولی در مشاغل آلاینده نقشی بسیار مهم دارد.وی در ادامه افزود: 
بــا توجه به افزایش قیمت مواد قابل بازیافت عده ای ســودجو باعث ایجاد و افزایش 
قارچ گونه انبار های خرید و فروش ضایعات و دپوی مواد پســماندی و قابل بازیافت 
در ســطح شهر بخصوص در نقاط حاشیه شهر شــده اند.وی ادامه داد: علاوه براین 
مالکان این انبار ها با بکارگیــری از معتادان و کودکان کار نیز ضمن ایجاد مزاحمت 
برای شهروندان و توسعه مشاغل کاذب و هم چنین افزایش آلاینده ها با پاره کردن 
کیســه های زباله در تمامی نقاط سطح شــهر و بازیافت غیر اصولی آن ها در اماکن 
غیر اســتاندارد و غیر مجاز، شرایط انتشار آلاینده ها و تجمع حشرات موذی در سطح 
منطقه را فراهم کردند.رئیس اداره خدمات شهری افزود: در همین راستا با هماهنگی 
و اخذ دســتور مقام قضایی در خصوص انبار های ضایعات سطح منطقه هفت میزان 
ضایعــات جمع آوری شــده از محل انبار ضایعات 21۹0 کیلوگــرم بوده که تعداد 1 
دســتگاه بازو غلطان، 2 دســتگاه خاو مکانیزه، 2 مامور نیــروی انتظامی، یک واحد 
گشت ســدمعبر،یک کارشــناس بند 20، ۶ نفر نیروی کارگری و یک سر کارگر در 
محل مستقر بودند.طهماســبی گفت: از تمامی شهروندان عزیز تقاضا می شود که با 
تحویل زباله های خشک و قابل بازیافت به مراکز مبادله زباله خشک سازمان مدیریت 
پســماند نیز ســهم خود را در حفظ سلامتی ساکنان ســطح منطقه هفت ایفا کنند.
وی افزود: شــهروندان در صورت مشــاهده انبار های ضایعات در سطح منطقه هفت 
می توانند گزارش خود را با شــماره تلفن 13۷ ارائه نمایند تا در اســرع وقت برخورد 

جدی با متخلفان اعمال شود.

خیابان بوستان بهسازی می شود
شــهردار منطقه 12  گفت: عملیات بهســازی پیاده روی خیابان بوستان به مساحت 
2 هزار و دویســت متر مربع و با اعتباری بالغ بر ۴ میلیارد و دویســت میلیون ریال 

در حال اجراست.
بــه گزارش صبح امروز، علی زینت بخش تصریح کرد، در منطقه 12 اصالت تردد با 

عابرین پیاده را در دستور کار داریم.
وی افزود: ســال ۹8 ، سال توســعه حمل و نقل محور در منطقه 12 است و توسعه 
حمــل و نقل پاک، همانند پیاده راه و مســیر ویژه دوچرخــه و حمل و نقل عمومی 

اولویت اصلی می باشد.

صبحامروزازتغییررویکردازنوسازیبهبازآفرینیدربافتهایفرسودهگزارشمیدهد:

نوسازیاشتباهازنشینیعقب
بافت فرسوده شهری 
بــه عرصه هایی از 
قانونی  محــدوده 
شــهرها اطالق می 
دلیل  بــه  که  شــود 
فرســودگی کالبــدی، 
برخــورداری  عــدم 
دسترسی  از  مناســب 
تاسیســات،  ســواره، 
خدمات و زیرساختهای 
شــهری آســیب پذیر 
بوده و از ارزش مکانی، محیطی واقتصادی 

نازلی برخوردارند.
از دیــدگاه شــورای عالی شهرســازی و 
معماری ایران نیز نفوذ ناپذیری، ریزدانگی 
و ناپایداری به عنوان سه سنجه شناسایی 
بافت های فرســوده شــهری مطرح شده 
اســت. اگر این ســه مشــخصه در یک 
بلوک شــهری وجود داشته باشد، حتی در 
مقیاس50 درصد، آن منطقه بافت فرسوده 
قلمداد میشــود. در واقع بخشی از شهر که 
بیش از 50 درصد آن ناپایدار و عرض معابر 
آن کمتر از ۶ متــر و امالک آن عرصهای 
کمتر از 200 متر داشته باشد، آن قسمت از 

شهر بافت فرسوده محسوب میشود.
در این ســــه شــاخص، فقط ویژگیهای 
فنــی و فیزیکی بافت مــورد توجه بوده و 
عامل انســانی از مبانی این دیدگاه حذف 
شــده است. متاســفانه همین نگاه صرف 
کالبدی به بافت های فرســوده شهری که 
خود با مســائل چندبعدی و بسیار پیچیده 
اقتصادی، اجتماعــی و فرهنگی نیز روبرو 
هستند، زمینه ســاز برخوردهای اجرایی و 
عملی ناموفق بعدی در چارچوب طرحهای 
بهسازی و نوسازی بافت های فرسوده نیز 
شــده و این مسئله به عنوان یکی از موانع 
تحقق پذیری مطلوب طرح های یادشــده 

می باشد. 
تحقق بهسازی و نوسازی مطلوب و پایدار 
شهری تنها بهســازی و نوسازی کالبدی 
شهر نیست، بلکه بهســــازی و نوسازی 
اقتصــادی- اجتماعی و سیاســی- اداری 
شــهری را هم شــــامل می شود، بر این 
اساس بســیار ضروری است که در زمینه 
بهســازی و نوسازی فضای کنونی شهرها 
سیاست توسعه درون زا در نظر گرفته شود 
تا اهداف اساســــی بهســازی و نوسازی 
بافت های قدیمی و فرســوده شهرها که 
انسان هاست،  توسعه محیط زندگی برای 

تحقق یابد. 
سه دسته بندی وزارت راه و شهرسازی 
براســاس نظــروزارت راه و شهرســازی 
بافت های فرسوده به سه دسته بافت های 
دارای میراث فرهنگی، بافت های شــهری 
بافت های  و  فرهنگــی(  میــراث  )فاقــد 
غیررسمی(   )ســکونتگاه های  حاشــیه ای 
تقسیم بندی می شــود و انواع مداخله در 
این بافت ها براســاس میــزان وفاداری به 
گذشــته در 3 گروه بهســازی، نوسازی و 
بازسازی قرار می گیرند که هر یک تعاریف 
خاص خود را دارنــد و اقدامات ویژه ای را 

می طلبند.
مداخله برای بهسازی

در ایــن نــوع مداخله اصل بــر وفاداری 
به گذشــته و حفظ آثــار هویت بخش در 
آن هاست. فعالیت بهسازی با هدف استفاده 
ازامکانات بالقــوه وبالفعل موجود و تقویت 
جنب  هــای مثبت، وتضعیــف جنبه های 
منفی از طریق حمایت، مراقبت، نگهداری، 
اســتحکام بخشی، وتعمیر  احیا،  حفاظت، 
صورت می پذیــرد. دخالت در این بافت ها 
مستلزم رعایت ضوابط و مقررات سازمان 

میراث فرهنگی است.

مداخله برای نوسازی
در این نوع مداخله حد وفاداری به گذشته 
از انعطاف پذیری بیشــتری برخوردار است 
و برحســب مورد از مداخله اندک تا تغییر 
را می تواند شــامل شــود. فعالیت نوسازی 
بــا هدف افزایــش کارآیــی و بهره وری، 
بازگرداندن حیات شــهری به بافت است 
و ازطریق نوکردن، توان بخشــی، تجدید 
حیــات، انطبــاق و دگرگونــی صــورت 

می پذیرد.
مداخله برای بازسازی

در ایــن نوع مداخله نه تنهــا هیچ الزامی 
برای حفظ گذشــته وجود نــدارد بلکه با 
هدف ایجاد شرایط جدید زیستی وکالبدی 
- فضایی و از طریق تخریب، پاکسازی و 

دوباره سازی صورت می پذیرد.
باز آفرینی 

با تغییر رویکرد ها به وجود آمده در مواجه 
با بافت های فرسوده شــهری، بازافرینی 
و ادبیاتــی در همین زمینــه وارد گفتمان، 
دولت و اجرا شــد، اما بازآفرینی چیست؟  
»بازآفرینی شــهری« به عنوان یک واژه 
عام کــه مفاهیم دیگری نظیر بهســازی، 
نوسازی، بازســازی، توانمندسازی و روان 

بخشی را در برمی گیرد، به کار می رود.
بازآفرینی شــهری فرآیندی اســت که به 
خلق فضای شــهری جدید با حفظ ویژگی 
هــای اصلی فضایی )کالبــدی و فعالیتی( 
منجــر می گــردد. در این اقــدام، فضای 
شهری جدیدی حادث می شود که ضمن 
شــباهت های اساســی با فضای شهری 
قدیم، تفاوت هــای ماهوی و معنایی را با 
فضای قدیم به نمایش می گذارند. )حبیبی، 
مقصــودی ، 138۶ : 5( بــه عبارت دیگر 
بازآفرینی شهری نگرش و اقداماتی جامع 
و یکپارچه برای حل مشــکلات شــهری 
منطقه  هدف عملیات است که در نهایت به 
کالبدی،  اقتصادی،  پایداری  پیشرفت  یک 

اجتماعی و محیطی خواهد انجامید.
بازآفرینی  از اجرای سیاســت های  هدف 
شهری و برنامه های تجدید حیات شهری، 
ارتقا شــرایط کیفی زندگی در سکونت گاه 
ها از طریق ایمن ســازی و مقاوم سازی 
ســاختمان ها، توســعه و بهبود زیرساخت 
هــای شــهری، تأمین خدمات شــهری 
موردنیاز، آموزش ســاکنان، ایجاد فرصت 
های شــغلی، تقویت نهادهــای مدیریت 
محلی و دفاتر خدمات محله ای مردم نهاد، 
الگوســازی و ترویج قواعد و دستورالعمل 

های کیفی ساخت و ساز است.
بافت های فرسوده مشهد

امــا قصه اجــرای طرح های نوســازی و 
بهســازی در بافت فرســوده مشهد کمی 
متفاوت است، به گزارش صبح امروز یکی 
از افرادی که سالیان متمادی درگیر با بافت 
فرسوده بوده است، شهردار اسبق مشهد و 
عضو فعلی شورای شــهر مشهد است، او  
که کوله باری از تجربــه فعالیت در بافت 
فرســوده را به مراه دارد، می گوید: مسیر 
طی شده در خصوص بازآفرینی بافت های 

فرسوده اشتباه بود.
او بر رسیدگی سریع و فوری به بافت های 
فرســوده تاکید دارد و می افزاید: مشــهد 
برروی چندین گسل زلزله قراردارد و براین 
اســاس خطر بزرگی حدود 5300 هکتار از 
بافت های فرسوده، ناکارآمد و غیر رسمی 

این شهر را تهدید می کند.
وی با بیان این که هرسال در ایران شاهد 
یک زلزله بزرگ و هر 10 ســال یک زلزله 
خیلی بزرگ هستیم، تصریح می کند: این 
موضوع اهمیت توجه به بازآفرینی محلات 
فرسوده، ناکارآمد و سکونت گاه های غیر 

رسمی را دو چندان می کند.

نوروزی یــادآور می شــود: کار بازآفرینی 
سخت است اما خوشــبختانه شرکت ها و 
مجموعه های باتجربــه و موفقی در این 

زمینه در مشهد وجود دارد.
بازآفرینی فعالیتی اجتماعی سپس 

اقتصادی است
رییس کمیســیون اقتصادی شورای شهر 
مشــهد ادامه می دهد: هدف از بازآفرینی 
ابتدا انجام یک فعالیت اجتماعی، ســپس 
فعالیت اقتصادی و عمرانی اســت لذا باید 
بپذیریــم که بازآفرینــی و احیای محلات 
فرسوده باید با مشــارکت مردم و ساکنان 

این محلات انجام شود.
وی بــه پروژه مجد به عنــوان یک نمونه 
اشــاره می کند و می گوید: برای آغازاین 
پروژه و بازســازی بافت فرسوده این محل 
هیچ اعتباری وجود نداشــت و پروژه مجد 
بر اســاس مشارکت مردم و ساکنان محل 
برنامه ریزی و اجرا شــد لذا در بازآفرینی 
شــهری نیز باید مشارکت مردم در اولویت 

باشد.
وی ادامه می دهد: از نظرشــورای شــهر 
بازآفرینی  مدیریــت شــهری مشــهد  و 
بافت های فرســوده کار بزرگی است که 
امیدواریم بتوانیم در این دوره اقدام مثبتی 
در این راستا انجام داده وبا مشارکت مردم، 
ســرمایه گذاران بتوانند محلات هدف را 

بازآفرینی کنند.
تغییر مسیر اشتباه گذشته و مشارکت 

دادن مردم در باز آفرینی
نوروزی بــا تاکید بر این کــه طرح های 
بازآفرینــی باید مردم ســاکن در محل را 
حفظ کنــد، تاکید می کنــد: باید بپذیریم 
که راهــی را که دربازآفرینی و نوســازی 
بافت های فرســوده و ناکارآمد شهرمشهد 
درگذشته رفته ایم اشتباه بوده است لذا باید 
نــگاه ها را تغییرداده و با مشــارکت مردم 

مسیر بازآفرینی را طی کنیم.
رییس کمیســیون اقتصادی شورای شهر 
مشــهد می گوید: ســازمان بازآفرینی با 
همین هدف و جذب مشارکت مردم برای 
بازآفرینی و نوســازی بافت های فرسوده 

ایجاد شده است
اتصال جریان تسهیلگری به نظام 

های سرمایه گذاری و توسعه گری در 
بازآفرینی شهری

در شهر مشهد و در شهرداری سازمانی نیز 
برای بازافرینی تشکیل شده و اقداماتی در 

این زمینه را آغاز کرده اســت، مدیرعامل 
شــهری  فضاهای  بازآفرینــی  ســازمان 
شهرداری مشــهد با اشــاره به فعالیت ۶ 
ماهه دفاتر تسهیل گری در محلات هدف 
بازآفرینی گفت: ظرف چند ماه آینده جریان 
تسهیلگری به نظام های سرمایه گذاری و 
توسعه گری درنوسازی بافت های فرسوده 

و ناکارآمد متصل خواهد شد.
مجتبی شــاکری روش ادامــه می دهد: 
سازمان بازآفرینی فضاهای شهری با هدف 
تغییر رویکرد و اجتماعی شــدن احیا شد، 
سپس نوســازی بافت های ناکارآمد نیز با 

مشارکت مردم از سال گذشته ایجاد شد.
انواع بافت های ناکارآمد در مشهد

او با باین این کــه بافت های ناکارآمد در 
مشــهد چند نوع هســتند، ادامه می دهد: 
بافــت هایی مانند قلعه وکیل آباد، آبکوه و 
عامل که جزو شــهر بودند و اکنون دچار 
فرسودگی شده اند، ســکونتگاه های غیر 
رســمی که در حاشیه شــهر واقع هستند 
ودسته ســوم؛ بافت های تاریخی فرسوده 
و بافت های روستایی که اکنون جزو شهر 
شده اند و دسته دیگر بافت های ناهمگون 
و نامتجانس مانند پادگان ها، کارگاه ها و.. 

که فعالیت آن ها با شهر سازگاری ندارد.
بازآفرینی در اطراف حرم اجتماعی 

نبوده است
وی با بیــان این که بازآفرینــی در بافت 
های فرســوده پیرامون حرم مطهر، آبکوه، 
عامــل و وکیل آباد کمرنگ بوده اســت، 
یادآور می شود: دلیل این موضوع اجتماعی 
نبودن طرح ها و مشارکت ندادن مردم در 
بازآفرینی این بافت ها اســت، لذا سازمان 
بازآفرینی با تغییر نگاه و رویکرد اجتماعی و 
تسهیل گری در راستای مشارکت ساکنان 

محلات فرسوده شکل گرفته است.
نگاه جدید شرکت بازآفرینی

وی تصریح می کند: در نگاه جدید شرکت 
بازآفرینی بافت های فرســوده کشور چند 
جانبه نگری مورد توجه قرار گرفته اســت 
و در این میان مدیریت شــهری تنها نقش 
ندارد و در کنار آن برای 30 دستگاه دیگر 

نیز وظایفی در نظر گرفته شده است.
شــاکری روش ضمن اشاره به این که در 
حال حاضر مدیریت شــهری در بازآفرینی 
شهری نقش هماهنگ کننده و تسهیلگر را 
دارد، ادامه می دهد: باتوجه به این موضوع، 
در حال حاضر20 دفتر تســهیلگری در 22 

محله هدف فعال شده اند، پس از گذشت 
مدت زمانی باید جریان تســهیل گری به 
نظامات ســرمایه گذاری و توســعه گری 
متصل شــوند که امیدواریم ظرف چند ماه 

آینده این اتفاق بیفتد.
مدیرعامــل شــرکت بازآفرینی شــهری 
شهرداری مشــهد می گوید: ما به عنوان 
ســازمان تســهیلگر، وظیفه پیگیری رفع 

موانع بازآفرینی را برعهده داریم.
تفاوت بازآفرینی در مشهد با سایر شهرها

وی با بیــان اینکه با توجه به نوع مالکیت 
زمین ها درمشــهد موانع موجود برسرراه 
بازآفرینــی بافت های فرســوده با ســایر 
شــهرها تفــاوت دارد، اضافه مــی کند: 
بیشــتر زمین های موجود در شهر مشهد 
موقوفه هســتند که این موضــوع نیازمند 
ارائه دســتور کارمبتنی با شرایط مشهد به 
شــرکت بازآفرینی شهری کشور است که 
ایــن موضوع درجلســه اخیرمدیریت امور 
زیربنایــی دولــت نیز مطرح و مقرر شــد 
دســتورکارهای مورد نیاز مطابق با شرایط 

اراضی مشهد ارائه شود.
بازآفرینی براساس اسناد سال 93

شــاکری روش یادآور می شــود: اسنادی 
که در خصوص بازآفرینی شــهری وجود 
دارد مصوب سال ۹3 اســت که نیازهای 
محلات هــدف بازآفرینی را شناســایی و 
وظایف 28 دستگاه را مشخص کرده است، 
در مشــهد آســتان قدس رضوی و اداره 
 کل اوقــاف نیز به این دســتگاه ها اضافه

 می شوند .
مدیرعامــل ســازمان بازآفرینی شــهری 
شهرداری مشــهد ادامه می دهد: براساس 
بند 1۷ الحاقی قانــون بازآفرینی محلات 
ناکارآمد، مسئولیت هماهنگی این دستگاه 
بازآفرینی شهرداری  ها برعهده ســازمان 
مشهد گذاشته شده است که نیازهای بافت 
های فرسوده را شناسایی و به عنوان برنامه 
اجرایی جهت تصویب به ســتادی متشکل 
از این 30 نهاد برای درنشــر گرفتن اعتبار 

ارائه می دهد.
مطالعات به روز نیست و مربوط به 10 

سال قبل است
او مــی گوید: مطالعات انجام شــده برای 
بازآفرینــی محلات هدف به روز نیســت 
ومربوط به 10 ســال قبل است، لذا دفاتر 
تسهیل گری وظیفه به روز کردن مطالعات 
و شناســایی نیازهای مردم در بافت های 
فرســوده و نــا کارآمــد وچگونگی جذب 
مشارکت شــهروندان و تســهیل امور را 
برعهــده دارند،  با توجه بــه به روزنبودن 
ایجــاد تغییر و  نیازمند  مطالعات اکنــون 
تحولاتی در طرح های تفصیلی هستیم که 
این تغییرات نیز توسط دفاتر تسهیل گری 
مشخص و به صورت پیشنهاد به مشاوران 

طرح ارائه می شود.
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پاتوسی منصرف شد

قیمت بالای آیاندا پاتوسی باشگاه شهرخودرو خراسان را از جذب این بازیکن آفریقایی پشیمان کرد.
تیم فوتبال شــهرخودرو خراسان تمرینات خود را برای حضور در رقابت های نیمک فصل دوم لیگ 
برتر و مرحله پلی آف لیگ قهرمانان آسیا آغاز کرده است. یحیی گل محمدی، سرمربی تیم فوتبال 
شهرخودرو لیست بازیکنان مدنظر و مازاد خود را برای نیم فصل دوم به دست مدیران باشگاه رسانده 
و همانطور که از قبل پیش بینی می شد، روح الله باقری یکی از چهره های نام آشنا و جدا شده تیم 
مشــهدی در ادامه بازی ها خواهد بود.رضا صدری و سینا زامهران نیز، 2 بازیکن دیگری هستند که 
با تصمیم گل محمدی جایی در لیست نیم فصل دوم شهرخودرو ندارند. زامهران نیز با انتشار پستی 
اینســتاگرامی این خبر را تایید کرد و برای نیم فصل دوم باید به دنبال تیم جدیدی باشد.این روز ها 

بحث حضور آیاندا پاتوسی، بازیکن سابق تیم فوتبال استقلال در باشگاه شهرخودرو به گوش می رسد 
که البته با توجه به مبلغ ســنگین قرارداد پاتوســی،  حضور این بازیکن آفریقایی در جمع شاگردان 
گل محمدی منتفی است.از سینا سرلک، بازیکن تیم فوتبال نساجی مازندران که به دنبال جدایی از این 
تیم است  به عنوان یکی از گزینه های مد نظر شهرخودرو برای جذب در نقل و انتقالات نیم فصل یاد 
می شود. البته سرلک با توجه به شکایت باشگاه نساجی از شهرخودرو همچنان به دنبال برطرف کردن 
مشکل خود با تیم مازندرانی آن هم به صورت دوستانه است. سرلک با وجود داشتن نامه فسخ قرارداد 
از سوی سازمان لیگ، هنوز نتوانسته قرارداد خود را با باشگاه شهرخودرو به ثبت برساند.  همچنین 

مدیران باشگاه شهرخودرو به دنبال جذب یک مدافع چپ ایرانی هم هستند.

مدافع راست شهرخودرو می گوید به خاطر شرایط خانوادگی اش می خواهد 
در نیم فصل از این تیم جدا شود.فرشــاد محمــدی مهر در مدت نیم فصل 
حضور در شــهرخودرو حضور ثابتی در ترکیب این تیم داشت و توانست سه 
پاس گل هم به نام خودش ثبت کند. او در مورد شــرایطش در شــهرخودرو 
گفت: خدا را شــکر شرایطم خوب بود ولی دو مصدومیت برایم پیش آمد که 
کمی کارم را عقب انداخت. شــاید اگر این مصدومیت ها نبود می توانســتم 
شــرایط بهتری را هم تجربه کنم.او در پاسخ به این سوال که آیا جدایی اش 

از اســتقلال و حضور در شهرخودرو برایش سخت نبود هم گفت: سخت بود 
ولی من می خواســتم جایی بروم که بازی کنم و بتوانم شرایط را بهتر کنم. 
می خواستم بازی کنم تا برگردم به روزهای خوبم و فکر می کنم در مجموع 
بازی های خوبی انجام دادم.مدافع راست شهرخودرو در مورد شایعاتی که در 
باره جدایی اش به وجود آمده هم گفت: به احتمال زیاد جدا می شوم. مشکل 
خانوادگــی دارم و نمــی توانم در نیم فصل دوم در این تیم باشــم. من این 
تصیمم را 40 روز است که گرفته ام. بچه ام دارد به دنیا می آید و  همسرم در 

مشهد تنها است و به همین دلیل امکان ادامه حضور در این تیم وجود ندارد.
محمدی مهر در مورد انتخاب تیم جدیدش هم گفت: هنوز معلوم نیست، در 
حال مذاکره با چند باشگاه هستم و سعی می کنم بهترین تصمیم را بگیرم.

او در مــورد شــایعاتی که در مورد ســرمربیگری یحیــی گل محمدی در 
پرســپولیس به گوش می رسد هم گفت: من خبر ندارم و در مورد آقا یحیی 
این حرف ها از اول فصل هم بوده است. واقعا در این چند روز اصلا از اتفاق 

های باشگاه خبر ندارم.

در حالی که گفته می شــد برانکو تنهــا گزینه خارجی 
مربیگری تیم ملی است، دالیچ و اسکوچیچ هم به جمع 
کاندیداها اضافه شــده اند و بــا دو گزینه ایرانی رقابت 
می کنند.بحث انتخــاب مربی تیم ملی یکی از موضوع 
هایی بوده که در یک ماه گذشــته حرف و حدیث های 
زیادی به دنبال داشــته. بعد از اینکه فدراسیون فوتبال 
قرارداد مارک ویلموتس را فسخ کرد، مهدی تاج درباره 
گزینه های جانشینی این مربی بلژیکی گفته بود برانکو 
به همراه چنــد مربی ایرانی، در فهرســت کاندیداهای 

مربیگری تیم ملی هســتند.اما خبرگزاری میزان از قول 
یک منبع آگاه در هیات رئیســه فدراســیون نوشته: به 
جز برانکو، امیر قلعه نویــی، یحیی گل محمدی، زلاتکو 
دالیچ و دراگان اســکوچیچ مربیانی هستند که مسئولان 
فدراســیون فوتبال در حــال مذاکره با آنها هســتند.در 
بررســی این گزینــه ها به نکات جالبــی برمی خوریم؛ 
زلاتکو دالیچ که پیش از این مربیگری تیم های الهلال 
و العین را به عهده داشت، از دو سال پیش مربی تیم ملی 
کرواسی شــده و همراه با این تیم به فینال جام جهانی 

2018 صعود کرده. اینکه چرا دالیچ در این شــرایط باید 
تیم ملی کرواســی را رها کند و به ایران بیاید، ســوالی 
است که فقط اعضای هیات رئیسه فدراسیون می توانند 
برای آن پاســخی داشته باشند. ضمن اینکه هر 3 مربی 
خارجی که برای تیم ملی درنظر گرفته شده اند، همگی 
اهل کشور کرواسی هستند.دراگان اسکوچیچ، امیر قلعه 
نویــی و یحیی گل محمدی هم یک ویژگی مشــترک 
دارند و آن اینکه همگی در لیگ مشــغول به کار هستند 
اما پست سرمربیگری تیم ملی ایران چنان وسوسه کننده 

اســت که هرمربی حاضر است تیم باشگاهی خود را رها 
کند و این پیشــنهاد را بپذیرد. در میان 5 کاندیدایی که 
از نام آن ها رونمایی شــده، برانکو تنها گزینه ای است 
که فعلًا در جایی مشــغول به کار نیست.در روزهایی که 
سرپرســتی فدراســیون فوتبال به حیدر بهاروند سپرده 
شــده، فدراســیون باید هرچه زودتر تکلیف نیمکت تیم 
ملی را مشــخص کند. تیم ملی ایــران کمتر از 90 روز 
دیگر دور برگشــت مقدماتی جام جهانی 2022 را آغاز 

می کند.

محمدی مهر:

نمی توانم در شهرخودرو بمانم

3 کروات، یحیی و امیر، مورد نظر تیم ملی!

بازیکن خراســانی تیم ملی والیبال گفت: 
تنهــا هدف ما کســب ســهمیه المپیک 
توکیو است و مســلما به هدف بزرگی که 
داریم، می رســیم.پوریا یلی، اظهار داشت: 
خوشبختانه در طول تمرینات، از نظر بدنی 
به شــرایط ایده آل رسیدیم. امسال من و 
چند بازیکن جوان دیگر به تیم ملی دعوت 
شدیم و همین موضوع رقابت در تیم ملی 
را بیشــتر کرد.بازیکن تیم ملــی والیبال 
کشورمان افزود: با تمرینات هدفمندی که 
انجام دادیم، به شــرایط آرمانی رسیدیم و 
امیدواریــم بتوانیم به هــدف بزرگمان که 
کسب سهمیه المپیک توکیو است، برسیم.

یلــی در ادامه گفت: تیم ملی در این مدت 
تورنمنت های سنگین و فشرده ای را پشت 
ســر گذاشــت و پس از آن هم بازی های 
فشرده لیگ برتر را داشتیم که به بازیکنان 
فشار زیادی آورد. ما بازیکنان جوان تر تیم 
ملی نباید خســته شــویم و در این سن و 
سال باید خستگی برای ما بی معنی باشد. 

خوشــحالم از ایــن که یک مــاه فرصت 
داشتیم و در این مدت توانستیم به آمادگی 
لازم برســیم.او در پاسخ به این سوال که 
آیا با توجه به نداشتن بازی تدارکاتی برای 
تیــم ملی، 1 - 2 بــازی اول تیم ملی در 
رقابت های انتخابی می تواند در حکم بازی 
تدارکاتی باشد، تصریح کرد : همه تیم هایی 
که در رقابت های کســب ســهمیه حضور 
دارند، تنها برای کســب ســهمیه تلاش 
می کنند و ما هم نمی توانیم هیچ حریفی را 
دســت کم بگیریم و بگوییم بازی با فلان 
تیم می تواند دیدار تدارکاتی باشد. بنابراین 
به هیچ مسابقه ای به چشم دیدار تدارکاتی 
نگاه نمی کنیم، زیرا تمام بازی ها رســمی 
اســت و ما با تمام تــوان در این رقابت ها 

حاضر می شویم.
یلی در پایان افزود: پیش از این هم گفتم 
که ما باید سهمیه المپیک توکیو را بگیریم 
و این کاری اســت کــه آن را با موفقیت 

انجام خواهیم داد.

رقابت نماینده خراسان رضوی در لیگ یک 
هندبال کشور

رئیس هئیت هندبال خراســان رضوی از برگزاری دیدار بین تیم های هیئت هندبال خراسان 
رضوی و بهنام زاهدان در در چارچوب لیگ دســته یک هندبال کشور در مشهد خبر داد.جواد 
زارعــی در این خصوص اظهار کرد: دیدار تیم های هیئت هندبال خراســان رضوی و بهنام 
زاهدان روز پنج شنبه 12 دی ماه در مشهد برگزار می شود.وی افزود: در دور رفت این گروه از 
لیگ دسته یک هندبال کشور، نماینده استان پیروز هر سه بازی بود و این بازی هفته اول از 
دور برگشت مسابقات است.رئیس هئیت هندبال خراسان رضوی بیان کرد: تیم هیئت هندبال 
خراســان رضوی با تیم های بهنام زاهدان، میناب بندرعباس و زارچ یزد هم گروه است. پس 
از پایان دور مقدماتی، 12 تیم برتر برای صعود به لیگ برتر تلاش خواهند کرد.گفتنی است؛ 
این بازی از ساعت 1۶ روز پنج شنبه 12 دی ماه در سالن شهید بهشتی مشهد برگزار می شود.

به قهرمانی فکر نمی کنیم
سرمربی تیم بسکتبال آویژه صنعت مشهد گفت: به قهرمانی در لیگ برتر فکر نمی کنیم 
و فقط به بازی بعدی با پتروشــیمی فکر می کنیم.سرجان ایوانویچ پس از پیروزی تیمش 
برابر پالایش نفت آبادان در یک دیدار معوقه از نیم فصل نخست لیگ برتر بسکتبال کشور، 
اظهارکرد: بهترین بازی بود که تیم من انجام داد و بازیکنانم نشــان دادند که مقابل تیم 
پرقدرتی مثل نفت خوب بازی می کنند و به آن ها تبریک می گویم.وی بیان کرد: نفت، تیم 
بسیار قوی و با احترامی است و فصل گذشته نیز قهرمان لیگ شده و امسال هم بازی ها 
خوبی به نمایش گذاشته است. این تیم نیز بازی خوب و منطقی به نمایش گذاشت.سرمربی 
تیم بسکتبال آویژه صنعت مشــهد در پاسخ به این سوال که آیا به قهرمانی در لیگ فکر 
می کنید؟ گفت: خیر، ما فقط به بازی بعدی با پتروشیمی فکر می کنیم. بازی سختی با این 

تیم داریم. ما بازی به بازی پیش می رویم.

حضور ورزشکاران خراسانی به اردوی تیم 
ملی فوتبال پیوند اعضاء

هفتمین اردوی آماده ســازی تیم فوتبال پیوند اعضاء با حضور ورزشکاران خراسانی دیروز 
در تهران آغاز شد.هفتمین اردو تمرینی تیم فوتبال پیوند اعضاء فدراسیون ورزش بیماران 
خاص و پیوند اعضاء صبح 10 دی ماه با ورود ورزشکاران فرا خوانده از سوی کادر فنی آغاز 
شــد.براین اساس وحید جعفری و رضا قدرتی از خراسان رضوی به این اردو دعوت شدند.
این اردو به سر مربیگری آقای علی چینی و سرپرستی آقای حسین اسماعیلی و همراهی 
آقایان مجید کرمی، احمد اکبری، کامران احمدی، احسان وجدی، ناصر شیردل برگزار می 
شــود.گفتنی است؛ این اردو در محل مجموعه ورزشی آزادی و محل کمپ تیم های ملی 

فوتبال برگزار خواهد شد.

 درخشش بانوان پاراتنیس روی میز 
خراسان رضوی در کشور

بانوان پارا تنیس روی میز خراسان رضوی در رقابت های قهرمانی کشور ۷ مدال رنگارنگ را 
کسب کردند.اولین دوره مسابقات قهرمانی پاراتنیس روی میز ایران در بخش بانوان زیرنظر 
فدراسیون تنیس روی میز ایران برگزار شد.در سال های گذشته رشته پاراتنیس روی میز زیرنظر 
فدراسیون جانبازان و معلولین بود و رقابت های آن نیز زیرنظر این فدراسیون برگزار می شد، اما 
از سال گذشته این رشته زیرمجموعه فدراسیون پینگ پنگ شد و امسال اولین دوره قهرمانی 
این رشــته با حضور ورزشــکاران معلول و جانباز در تهران برگزار شد.در این رقابت ها ۷1 
ورزشکار از 13 استان کشور از تاریخ 8دی ماه به مدت 2 روز در سالن ورزشی نابینایان هرندی 
در 11کلاس رقابت کردند و در پایان، نفرات برتر معرفی شــدند.در این دوره از مســابقات 
در کلاس 102 و بازیکنان نشســته 2 ورزشکار خراسانی اول و دوم شدند. زهرا انصاری به 
قهرمانی رسید و نرگس خزایی نایب قهرمان شد.در کلاس3 و ۴، خراسانی ها مدالی کسب 
نکردند، اما در کلاس5 مریم ترابی از خراســان نایب قهرمان شــد و نرگس قابلی بازهم از 
خراسان موفق شد عنوان سومی را کسب کند.در کلاس۹، مریم حجی زاده از خراسان دوم 
شد و منیره قنبری نیز عنوان سومی این کلاس را به دست آورد. قهرمان کلاس10 نیز یک 
خراســانی بود و فاطمه محمدی در رده اول قرار گفت.به این ترتیب تیم خراسان رضوی در 
اولین دوره این رقابت های کشوری 2 طلا، 3 نقره و 2برنز به دست آورد. نرگس خزاعی در 
تیم نشســته که سال ها در تیم ملی بوده است، در کنار زهرا انصاریان قهرمان آسیا، نرگس 
قابلی و مریم ترابی، دیگرمدال آوران مشــهدی در بخش نشســته هستند و در تیم ایستاده 
نیز فاطمه محمدی، ملی پوش مشــهدی و قنبری برای خراســان بازی کردند. هدایت این 
ورزشکاران را در سال های اخیر فرزانه طبسی برعهده داشته است.جابه جایی ورزشکاران این 
رشته از جانبازان و معلولین به فدراسیون تنیس روی میز قطعا معایب و محاسنی دارد که هنوز 
برای ورزشکاران و مربیان این رشته نیز مشخص نشده است. احتمال می رود حالا ورزشکاران 

از امکانات بهتر و تخصصی تری در فدراسیون پینگ پنگ بهره مند باشند.

ملیپوشخراسانیوالیبال:

خستگیبرایمابیمعنیاست

هافبک مشــهدی تیم فوتبال پیکان گفت: بعید می دانم باشگاه قصد ایجاد تغییر در کادرفنی را 
داشته باشد و تلاش می کنیم تا در نیم فصل دوم نتایج خوبی بگیریم.

سعید واســعی، در خصوص نتایج ضعیف پیکان در نیم فصل اول گفت: ما قبول داریم 
کــه نتایج بدی گرفتیم، با اینکه خوب فوتبال بازی می کنیم ولی از لحاظ امتیازگیری 
روند خوبی نداشــتیم. این درست اســت که زیاد گل زدیم ولی زیاد هم گل خوردیم 

و این نشان می دهد که در خیلی از بازی ها نتوانستیم برتری خودمان را حفظ کنیم.
وی در مورد عملکرد نه چندان خوب دروازه بان های پیکان عنوان کرد: وقتی اسم »تیم« 

بــه میان می آید یعنی اینکه همه ما مقصر هســتیم و نبایــد فقط یک یا دو نفر را مقصر 
بدانیم. در خیلی از بازی ها تمرکز لازم را نداشتیم، به عنوان مثال در بازی با تراکتور گل زدیم 

ولی بلافاصله گل خوردیم. امیدوارم این نتایج را در نیم فصل دوم جبران کنیم.
واسعی با اشــاره به شــایعات چند روز اخیر مبنی بر احتمال برکناری حسین فرکی تصریح کرد: 
حســین آقا مربی خوبی است و بعید می دانم باشگاه قصد ایجاد تغییر در کادر فنی را داشته باشد. 

می توانیم با برطرف کردن نقاط ضعف و تقویت تیم، نتایج خوبی در نیم فصل دوم بگیریم.
هافبــک تیم فوتبال پیکان در پاســخ به این پرســش که »آیا قصد جدایــی از پیکان را دارد؟« 
خاطرنشــان کرد: با باشــگاه پیکان قرارداد دارم و به این قرارداد پایبند هستم. هر باشگاهی مرا 
بخواهــد طبیعتا باید با مســئولان پیکان و مدیر برنامه هایم مذاکره کنــد، با این حال به احتمال 

فراوان در پیکان می مانم.

رئیس هیئت کشــتی استان خراســان رضوی گفت: چیزی در حدود 10 تا 15 درصد قراردادها 
باقی مانده که بعد از تامین آن از سوی اسپانسر )شورای شهر مشهد( با اعضای تیم تسویه 

حساب خواهیم کرد.
مســعود ریاضی در مورد برگزاری نشست ســالیانه هیئت کشتی خراسان رضوی در 
حضور علیرضا دبیر اظهار داشــت: در این نشســت در مورد عملکرد هیئت بحث شد، 
عملکرد سال گذشته مورد بررســی قرار گرفت. رئیس فدراسیون هم نظرات خودش 

را در مورد هیئت خراســان رضوی داشت و خواست که به خاطر اعتلای کشتی استان، 
همه در کنار هم قرار بگیرند.

وی درمورد اینکه آیا هیئت کشــتی استان خراسان رضوی درخواست میزبانی از مسابقات هم 
داشته است، تاکید کرد: اینطور که پیداست ابتدای سال آینده مسابقات قهرمان کشوری نوجوانان 
در هر دو بخش آزاد و فرنگی را برگزار خواهیم کرد.ریاضی در خصوص اینکه آنها سال آینده هم 
در لیگ تیم داری خواهند کرد؟ گفت: امیدوار هســتیم که بتوانیم اسپانسر بیاوریم که اگر این کار 
را انجام دهیم حتما تیم هم خواهیم داشــت.رئیس هیئت کشتی خراسان رضوی در پاسخ به این 
سوال که آیا تمامی تعهدات کشتی گیران و مربیان تیم »تا ثبت جهانی توس« پرداخت شده است، 
تصریح کرد: چیزی در حدود 10 تا 15 درصد قراردادها باقی مانده که بعد از تامین آن از ســوی 
اسپانســر )شورای شهر مشهد( با اعضای تیم تسویه حساب خواهیم کرد. سایر تیم های حاضر در 

لیگ برتر هم هنوز با کشتی گیران شان تسویه کامل نکرده اند.

کشتی گیران توس در انتظار تسویه حساب شورای شهر مشهدبه قراردادم با پیکان پایبند هستم

اخبار
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عضو حزب اتحاد ملت آزاد شد
مهدی محمودیان، عضو شــورای مرکزی حزب اتحاد ملت، 
بــا بیان اینکه با قرار کفالت آزاد شــدم، گفت: روز 1۹ آذر به 
دادســرای فرهنگ و رسانه احضار شــدم، به نحوه بازپرسی 
اعتــراض کردم که باعث شــد قرار کفالتم بــه وثیقه تبدیل 
شــود.»مهدی محمودیان« عصر دوشــنبه در گفتگو با ایرنا 
دلیل احضار خود به دادسرای فرهنگ و رسانه را امضای نامه 
موســوم به ۷۷ نفر عنوان کرد و افزود: البته در جلسه 1۹ آذر، 
بازپرس برای من قرار کفالــت صادر کرد که اگر این قرار به 
وثیقه تبدیل نمی شــد، همان روز آزاد می شدم.وی با تاکید بر 
اینکه رفتار بازجو ها و مســئولان زندان با من محترمانه بود، 
افزود: از 1۹ آذر تا روز آزادی در بند 2۹ زندان اوین بازداشــت 
بــودم و در این مدت تحت بازجویــی بودم.محمودیان یادآور 
شــد: در پی اتفاقات آبان ۹8، ما به شرایط کنونی کشور انتقاد 
و اعتراض داشتیم و این اعتراض را در بیانیه ای ذکر کردیم و 
در همین راستا ۷۷ نفر از چهره های اصلاح طلب بیانیه صادر 

کردند و من هم یکی از امضا کنندگان آن بیانیه بودم.
 

بودجه نظارت مجمع تشخیص مصلحت صفر شد
معاون اجرایی دبیرخانه مجمع بــا اعلام کاهش 22درصدی 
بودجه مجمع نســبت به سال۹۷، گفت: بودجه نظارت مجمع 
تشخیص در سال اخیر به صفر رسید.محسن کاظمینی معاون 
اجرایی دبیرخانه مجمع تشــخیص مصلحت نظام با اشاره به 
فضاســازی برخی رســانه ها و ایجاد محدودیت بودجه برای 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام به خبرنگار تســنیم، گفت: 
شــرح جدولی که در تحلیل بودجه مجمع تشخیص مصلحت 
در رســانه ها به عنوان ماخذ مورد اســتفاده قرار گرفته است 
تنها بخشــی از فعالیت های مجمع تشــخیص مصلحت نظام 
را با نمونه هایی از خروجی هــای کمی آن مبنای تحلیل قرار 
داده اســت و با تقســیم کل بودجه مجمع بر چهار سر فصل 
از فعالیت های مختلف در بعد »تدوین سیاســت های کلی«، 
»نظارت بر حســن اجرای سیاست های کلی«، »حل اختلاف 
میان مجلس و شــورای نگهبان«، »ارائه ی مشــاوره به مقام 
معظم رهبری«، بــدون در نظر گرفتن ســایر مأموریت ها و 
وظایف محوله به مجمع و فعالیت هایی که برای تحقق آن ها 
باید صورت گیرد، تحلیلی ارائه نموده اســت که برای اذهان، 
ابهــام برانگیز می نماید.وی گفت: بــرای تنویر افکار عمومی 
ذکر این موارد ضروری اســت که مجمع تشخیص مصلحت 
نظام دارای ۶ کمیســیون اصلــی و 35 کمیته تخصصی ذیل 
آن ها می باشــد و در ۹ ماهه نخست ســال جاری، 30 جلسه 
صحن مجمع و هیأت عالی نظارت، ۴3 جلسه کمیسیون های 

اصلی صحن و بالغ بر 100 جلســه کمیسیون های دبیرخانه و 
کمیته های تخصصی آن ها را تشــکیل داده است و به عنوان 
یک نهــاد حاکمیتی، اهتمام جدی به خــردورزی و اتقان در 
تصمیمات خود داشــته است و بدین منظور، نظام برنامه ریزی 
مأموریت گرا را در دبیرخانه مســتقر نموده اســت و براساس 
آن، کلیه برنامه های دبیرخانه و کمیســیون های آن صرفاً در 
صورتی که در راســتای یکــی از مأموریت های مجمع و ذیل 
یکی از 2۶ محــور کلان اولویت دار که بــرای فعالیت های 
مجمع تعیین شــده است باشند، مشمول تخصیص اعتبار قرار 
خواهنــد گرفت که این مهم نیز بر صرفه جویی در هزینه ها و 
تخصیــص منابع در جهت تحقق مأموریت ها بصورت بهینه و 

هم افزا اثر گذار خواهد بود.
 

طلب مقبولیت خود را از دست داده اند
یک عضو فراکسیون امید مجلس شورای اسلامی تاکید کرد که 
بازسازی اعتماد مردم با بهره گیری از نظرات آنان نقش پررنگی 
در تشویق آنان برای مشارکت در انتخابات دارد و بهترین راه در 
شــرایط کنونی دلجویی از مردم است. شهاب الدین بی مقدار در 
گفتگو با ایســنا، با اشاره به موانع پیش روی شکل گیری فضای 
انتخاباتی در اسفندماه سال جاری بیان کرد: یکی از موانع جدی 
شکل گیری فضای انتخاباتی از دست رفتن مقبولیت دو جریان 
سیاسی اصلاح طللب و اصولگرا در بین مردم است. امروز دیگر 
مردم باور خود را به این دو طیف از دست داده اند. در شهر های 
کوچک مســلما گروهی براساس رفاقت و عقاید طایفه ای پای 
صنــدوق رای خواهند رفت، اما قطعا در کلانشــهر هایی نظیر 
تهــران، تبریز و اصفهان این موضوع خود را نشــان می دهد و 
دلیل اصلی آن مسائل معیشتی و اقتصادی است. وی در ادامه 
اظهار کرد: تاکنون مسئولان دولتی، نمایندگان مجلس شورای 
اســلامی و قوه قضاییه قول هایی به مــردم داده اند که عملی 
نشده است پس در گام اول باید صدای مردم را شنید تا در دل 

آن ها امید ریشه کند.
 

 تاجگردون: اموال من زایش دارند
تاجگردون رییس کمیســیون برنامه و بودجه گفت: به نظرم 
زشــت است که لکسوس داشته باشی و پراید سوار شوی.مال 
و اموالی دارم و زیاد می شــود کــه مربوط به مجلس و دولت 
نیست بلکه مربوط به زایش مال است.پدرم مالک بود و سال 
۴۷ چندین هکتار به اسمم ســند زمین خورده.من و برادرانم 
300/ ۴00 هکتار زمین داریم.از 2۴ ســالگی دارای حقوق و 
هوش بالا بودم، نشــان خدمت گرفتم که به خاطر این نشان 
100 ســکه میدادن، ولی من نگرفتم. حالا فرض کن من این 

سکه ها را الان بفروشم.یک آپارتمان در فرحزاد دارم که برای 
تعاونی مســکن هست.به بعضیا میگم شــاید مال حرام سهوا 
به اموال شــما وارد شده باشد، اما حتی سهوا در مال من وارد 

نشده است.
 

پاسخ ابطحی به ادعای شریعتمداری درباره خاتمی
محمدعلــی ابطحــی به اظهارات شــب گذشــته حســین 
شریعمتداری درباره رییس دولت اصلاحات واکنش نشان داد.
محمدعلی ابطحی در کانال تلگرام خود نوشت:امرروز شنیدم 
دیشب آقای حسین شریعتمداری دوباره گفته: در جریان فتنه 
88 آقای خاتمی از عربستان پول گرفته است. مجری میگوید 
محمد رضا خاتمی تکذیب کرده اســت. آقای شــریعتمداری 
میگوید ایشــان با برادرش در آن ســفر نبوده اســت. وآقای 
ابطحی حضور داشــته.به اطلاع ایشــان می رسانم بر خلاف 
ادعای ایشــان من هم مثل آقا رضا خاتمی در آن سفر همراه 
آقای خاتمی نبودم.اما بار ها از ســوی دفتر آقای خاتمی و من 
این مساله تکذیب شده است.حتی یکبار که سردار نقدی قبلا 
همین اتهام را زده بودند از ســوی دفتر اقای خاتمی از ایشان 
رســما شکایت شد که متاسفانه رسیدگی به آن آن پرونده هم 

گویا متوقف شده است.
 

واکنش هادی غفاری به ردصلاحیتش: صلاح مملکت 
خویش خسروان دانند

هادی غفاری گفت: آقایان در حالی افراد را به بهانه عدم التزام 
به ولایــت فقیه رد صلاحیت می کنند که کارنامه اشــخاص 
مشخص اســت. به هر حال صلاح مملکت خویش خسروان 

دانند و عده ای هر کاری می خواهند انجام می دهند.
 

واکنش مهاجرانی به ادعای شریعتمداری در تلویزیون
عطاءالله مهاجرانی، وزیر ارشــاد دولــت اصلاحات به ادعای 
شــریعتمداری در یک برنامه تلویزیونی پاســخ داد. عطاءالله 
مهاجرانی در توئیتی در واکنش به ادعای حسین شریعتمداری 
در برنامه جهان آرا نوشت:حســین شــریعتمداری در گفتگو 
با ســیما گفته »یکی از متفکران به دعــوت مهاجرانی برای 
آمــوزش فتنه 88 به ایران آمــد« ... آن متفکر هابرماس بود، 
سال 1382؟ به ایران آمد. سه گروه مخالف سفر هابرماس به 
ایران بودند، لابی صهیونیســتی، سلطنت طلبان و مجاهدین 

خلق. نمی دانستم شریعتمداری هم مخالف بوده است.« او در 
توئیتی دیگر نوشــت: »با آقای ثابت صحبت شد و مساله حل 
شد، هابرماس به ایران آمد و در انجمن فلسفه و چند دانشگاه 
ســخنرانی کرد، مقاله درجــه اولی درباره ایــران در روزنامه 
فرانفکورتر آلگماینه نوشــت، مخالفان جمهوری اســلامی به 

هابرماس حمله کردند...«
 

صادقی: یکدست شدن سیستم به نفع نظام نیست
صادقــی ادامه داد: در این باره واقع بین هســتم و بر اســاس 
واقعیت هــا معتقدم مجموعه عوامــل تصمیم گیر نمی خواهند 
تجربه دولت های نهم و دهم تکرار شــوند، چراکه یکدســت 
شــدن سیســتم به هیچ وجه به نفع نظام نیست. این نماینده 
اصلاح طلــب مجلس دهم در پاســخ اینکه برخــی تندرو ها 
خط و نشــان کشــیده اند که در صورت ورود به مجلس فتیله 
دولت را پایین می کشــند گفت: ایــن حرف ها دیگر در جامعه 
امروزی جواب نمی دهد و ضدتبلیغ اســت؛ یعنی دیگر نسخه 
پیچیدن های یک شبه برای کل کشور کارساز نیست و جامعه 
نیازمند تعامل و اســتفاده از همه ظرفیت های سیاسی است. 
عضو فراکســیون امید مجلس تاکید کرد: همه اصلاح طلبان، 
اصولگرایان و ظرفیت های سیاسی باید در نظام تصمیم گیری 
کشور مشــارکت و حضور جدی داشته باشــند و رقابت باید 

منصفانه باشد.
 

واکنش سخنگوی قوه قضائیه به آمار  رویترز درباره 
حوادث آبان ماه

غلامحســین اســماعیلی درباره آمار کشته شــدگان حوادث 
آبان ماه گفت: این که گفته شــده قوه قضائیه باید آمار کشته 
شدگان حوادث اخیر را اعلام کند، اشتباه است. این مسئولیت 
بر عهده شــورای عالی امنیت ملی و دبیرخانه آن شورا است. 
اســماعیلی در خصوص آمار رویترز در خصوص کشته شدگان 
و زمان اعلام آمار نهایی گفت: این ســوال دو بخش دارد که 
یکی دروغ ســازی رسانه های بیگانه است که متخصص جعل 
خبر هســتند. به هیچ عنوان مطالب آنها بــا واقعیات انطباق 
ندارد اما اینکه گفته شــده قوه قضائیه باید آمار را اعلام کند، 
نیز درســت نیســت و وظیفه اعلام وضعیــت جانباختگان با 
شورای امنیت کشور اســت تا در این رابطه بررسی شود چرا 
که برخی جانباختگان با ســلاح هایی غیر از ســلاح سازمانی 

نیروهای مسلح کشته شــدند. همچنین از میان اغتشاشگران 
برخی کشته شــدند و نتیجه این بررسی ها باید توسط همان 

شورا اعلام شود.
 

درخواست توکلی از رئیسی
رئیس هیئت مدیره دیده بان شــفافیت و عدالت تصریح کرد: 
مسئولان سابق بانک مرکزی که اسامی برخی از آن ها در دو 
اعلام جرم دیده  بان آمده، از مصادیق بارز مجرمانی هســتند 
که مستحق شدیدترین مجازات  ها هستند.احمد توکلی رئیس 
هیئت مدیره دیده بان شــفافیت و عدالت در نامه ای خطاب به 
آیت الله رئیســی رئیس قوه قضاییه درباره ریشــه های بحران 
در مؤسســات مالی و اعتباری مطالبی بیان داشت.وی در این 
نامه نوشته است: با امید به اینکه روند فسادستیزی جنابعالی، 
پیگیری مجدانۀ این معضل بزرگ اقتصادی از سوی دستگاه 
قضا بتواند بخشی از گره های کور فساد سیستماتیک در حوزۀ 
بانکــداری را رفع کند دیده بان شــفافیت و عدالت با نگاهی 
آسیب  شناسانه به بررسی و تحلیل زمینه ها و علل این مسئله 
اقتصادی پرداخته اســت.توکلی خاطرنشان کرده است: یک 
بنگاه مالی و اعتباری، برخلاف بنگاه های دیگر، تمام کارش با 
اعتبارش پیوند ناگسستنی دارد. تقریباً تمام قدرت این بنگاه ها، 
محصول تأیید دولت و بانک مرکزی اســت. همچنین، اعتماد 
مردمی که دارایی خود را به آن ها می ســپارند، به همین تأیید 
بســتگی تام دارد. می نویســد: از این جهت مسئولیت اصلی 
متوجه بانک مرکزی اســت؛ لذا دولت و بانک مرکزی مکلفند 
ایــن قدرت متعلق به ملت را، به ســود اقتصاد ملی و منفعت 
مــردم کنترل کننــد؛ وگرنه، این بنگاه هــا می توانند با اعتبار 
دولــت و با دارایی ملت به خلق نامناســب پول دســت یازند 
و ضمــن چپاول اموال مردم، اقتصاد ملی را مختل ســازند و 
زیان های ســنگینی بر کشــور و مردم تحمیل نمایند.وی در 
نامه خود به رئیس قوه قضاییه افزوده اســت: در دو دهه اخیر 
اشخاص بسیاری با زیر پا گذاشتن لااقل 5 قانون مادر در امور 
ذیربط و ده ها آئین نامه و دســتورالعمل قانونی، تحت عناوین 
مختلف و عموماً بدون مجوز، به جمع آوری سرمایه های مردم 
پرداخته اند که در اکثر موارد با فریب افکار عمومی همراه بود. 
این کار جز با حمایت مجرمانه دســتگاه های ذی ربط، به ویژه 
بانک مرکزی، به واسطه فعل یا ترک فعل های قانون شکنانه 

ناممکن بود.

تاجگردون: اموال من زایش دارند/پاسخ ابطحی به ادعای شریعتمداری درباره خاتمی/واکنش مهاجرانی به ادعای 
شریعتمداری در تلویزیون/ بودجه نظارت مجمع تشخیص مصلحت صفر شد

منبع:تابناک

)اولنوبت(دانشنامهفقدانآگهی

آقای حمیدرضا اسمعیلی دارای شناسنامه 2۴001۴۷۷۶0 صادره از آباده 
متولــد ۷2/0۴/1۶ فرزنــد عبدالرضا اظهار می دارد که دانشــنامه پایان 
تحصیلات مقطع کارشناسی ایشان مفقود گردیده است. لذا به موجب این 
آگهی دانشــنامه مذکور ابطال می گردد. از  یابنده تقاضا می شــود مدرک 
فوق را از طریق پســت به نشــانی مشــهد – پردیس دانشگاه فردوسی – 
مدیریت آموزشی – اتاق 202 ارسال و یا در صورت امکان تحویل نمایند.

مدیریت آموزشی دانشگاه فردوسی مشهد

مفقودی

برگ سبز و سند کمپانی خودرو سواری آریزو 5 مدل 13۹۶ به شماره پلاک 
 MVME۴G15BABH0051۷۷ 2۶1 ی 1۹ ایــران 3۶  شــماره موتور
شماره شاسی NATFCALN۶H100025۶ به نام عبداله سلیمی مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.

مفقودی

برگ ســبز و ســند کمپانی خودرو سواری پژو ۴05 مدل 138۹ به شماره 
پلاک ۴55 ه ۴۹ ایران 32  شماره موتور 12۴8۹01۴۹۷0 شماره شاسی 
NAAM11CA8AK۶11۷۷۷ بــه نام علی اســدی مفقود گردیده و از 

درجه اعتبار ساقط میباشد.
مفقودی

برگ ســبز و ســند کمپانی موتور سیکلت پیشــتاز مدل 13۹0 به شماره 
پلاک 1۶55۷ - ۷۶۶  شــماره موتور NEG10۹۹۴8۴ شــماره شاســی 
NEG125A۹03121۴ بــه نام حســین بهبــودی رحمت آبادی مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.

5۱۱/۱ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوي
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملكمشهدمنطقهپنج

سندفاقدساختمانهايواراضيثبتيوضعیتتکلیفتعیینقانونموضوعهیات
رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتي و اراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي برابر راي شماره 
13۹8۶030۶2۷1002850 هیات اول/ موضوع قانون تعیین تکلیف  
وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد 
ثبتي حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضي آقاي قربانعلي لکزیان فرزند عباسعلي بشماره شناسنامه 2۹۹ 
صادره ازنیشــابور درششــدانگ یک باب خانه /به مساحت 1۴8/12 
مترمربع قسمتي ازپلاک 10 فرعي از ۶8 اصلي بخش ۹ واقع دربرسي 
شــمالی 1۷ خداشــناس 2 پلاک 2۶ خریداري از مالک رسمي /خانم 
عذري رعیتي طوسي محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتــب در دو نوبــت به فاصله 15 روز آگهي مي شــود درصورتي که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراضي داشته باشند 
مي توانند ازتاریخ انتشــار اولین آگهي به مدت دوماه اعتراض خود را 
به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه ازتسلیم 
اعتراض ، دادخواســت خود رابه مراجعه قضایي تقدیم نمایند .بدیهي 
اســت درصورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
م الف ۴8۷

تاریخ انتشار نوبت اول :13۹8/۹/2۶   
تاریخ انتشار نوبت دوم :13۹8/10/11

حمیدرضاافشار-رئیسثبتاسنادواملاکمنطقهپنجمشهد


